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بایدن پر سر و صدا؛ استراتژی غرور یا قمار!
به نظر می رســد پرزیدنت بایدن بیش از چند صفحه از کتاب سیاســت خارجی دهه 1۹80 

»رونالد ریگان« رئیس جمهوری اسبق امریکا را وام گرفته است.
مروان بشاره نویســنده، مقاله نویس و تحلیلگر ارشد سیاســی فلسطینی برای شبکه خبری 
الجزیره اســت. از سال ۲00۷ تا ۲01۴بشاره ســردبیر و مجری برنامه »امپراتوری« بود که 
مسائل مرتبط با قدرت های جهانی را مورد بررسی قرار می داد. او به عنوان یکی از روشنفکران 
عمومی پیشرو جهان عرب در نظر گرفته می شود و به طور گسترده در مورد سیاست جهانی 
می نویسد و به عنوان یک مرجع برجسته در خاورمیانه و امور بین المللی شناخته می شود. او 
در رشته دکتری جامعه شناسی سیاسی و مطالعات استراتژیک در فرانسه تحصیل کرده است. 
مقالات او در نشــریات معتبری، چون نیویورک تایمز، نیوزویک گاردین و لوموند منتشر شده 
اند. از جمله کتاب های منتشــر شده از او می توان به »فلسطین – اسرائیل: صلح یا آپارتاید« 

چاپ سال ۲001 میلادی و »عرب نامرئی« چاپ سال ۲0۲1 میلادی اشاره کرد.
الجزیره نوشــت: چه خبر از جو بایدن؟ او این روز ها پر ســر و صداست و لاف دلیر بودن سر 
می دهــد حتی اگر به عنوان یک کاتولیک خوب بداند که فخرفروشــی بدترین گناه در بین 

هفت گناه است!
تنها چند ماه پس از خروج تحقیرآمیز نیرو های امریکایی از افغانســتان بایدن خطرات را علیه 
هر دو قدرت هســته ای جهان یعنی چین و روســیه افزایش می دهد در حالی که به برتری 
نظامی بی بدیل آمریکا می بالد گویی بر این باور اســت که می توان در جنگ های هســته ای 

پیروز شد.
در انحراف بزرگ از سیاست »ابهام استراتژیک« چندین دهه ای امریکا در قبال تایوان بایدن 
این هفته از ژاپن اعلام کرد که در صورت حمله چین علیه تایوان ایالات متحده از آن جزیره 
دفاع خواهد کرد. با این وجود، کاخ ســفید تاکید کرده اســت که »هیچ تغییری در سیاست« 

آن کشور صورت نگرفته است.
این اولین بار نبود که او این گونه اظهارنظر می کرد. چند هفته پیش، بایدن از تغییر رژیم در 
روســیه حمایت کرد و در لهستان اعلام کرده بود که »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روسیه 
»نمی تواند در قدرت باقی بماند«. تنها کاخ سفید بود که از تشدید تنش ها عقب نشینی کرد 
و تاکید نمود که هیچ تغییری در سیاست خارجی امریکا ایجاد نشده است. با این وجود، بایدن 
از پس گرفتن اظهارات خود که بیانگر »خشم اخلاقی« او بود امتناع ورزید و در عوض پوتین 

را به جنایات جنگی، نسل زدایی و تلاش برای از بین بردن اوکراین متهم کرد.
همــه این موارد این پرســش را ایجاد می کننــد: آیا این مورد »بایدن بودن« اســت؟ او به 
خصوص به عنوان یک مرد ۷۹ساله گشاده زبان و فاقد نظم و انضباط است. آیا بایدن صرفا 
برای مخاطبان خارجی صحبت می کند یا آن که ایالات متحده در واقع »صراحت راهبردی« 
را در رابطــه با پکن در مورد تایوان اتخاذ کرده و متعهد به »تغییر رژیم« در مســکو پس از 
حمله پوتین به اوکراین است؟ بیان این تفاوت مبالغه گویی نیست، زیرا پیامد های بالقوه یک 

رویارویی جهانی می تواند به معنای مرگ و ویرانی در سراسر جهان باشد.
بایدن در اکتبر گذشــته در جلسه شــهرداری در بالتیمور اظهارات مشابهی را در مورد تایوان 
بیــان کرد. این که او از زمان روی کار آمدن لحن جنگجویانه را علیه چین و روســیه اتخاذ 
کرده و این که مدت ها دیدگاه های جنگ طلبانه در مورد سیاســت خارجی داشــته است از 
جملــه زمانی که در دولت »باراک اوباما« رئیس جمهور آمریکا خدمت می کرد نشــان دهنده 
این است که او منظورش را داشته یا دست کم از پیش از رئیس جمهور شدن در نظر داشته 
این مسائل را مطرح کند و اکنون به عنوان فرمانده کل قوای ایالات متحده این دیدگاه های 
اوست که در مورد مسائل جنگی در واشنگتن اهمیت دارد و می تواند منجر به تشدید تنش ها 

با مسکو و پکن شود.
بایدن برای مدت زمانی طولانی یک لیبرال دوره جنگ ســرد بود که از ایســتادگی در برابر 
اتحاد جماهیر شــوروی دفاع می کــرد. بایدن تا حد زیادی پس از فروپاشــی اتحاد جماهیر 
شــوروی به یک مداخله گر لیبرال تبدیل شــد و از مداخلات نظامی به نمایندگی یا به بهانه 
اهداف بشردوستانه و دموکراتیک به ویژه در زمانی که مناسب باشد حمایت کرد. برای مثال، 
او در سال 1۹۹1 میلادی به دلیل ترس از واکنش منفی به جنگ اول خلیج فارس رای منفی 
داد، اما پس از آن به جنگ بعدی خلیج فارس در ســال ۲003 میلادی رای مثبت داد که در 

نهایت باعث واکنش شدیدتر شد.
با این وجود، به نظر می رســد که او از آن زمان درس خود را از شکســت های متعدد ایالات 
متحــده در خاورمیانه آموخته اســت و نظرش را در مورد اســتقرار نیرو های آمریکایی برای 

بازسازی کشور ها یا تغییر حکومت ها تغییر داده است.
با این وجود، بایدن به جای این که به درون و به ســوی انزواگرایی یا عقب نشینی از جهان 
متمایل شــود اکنون هدف اش رو به بالا است. هدف او این است که انواع مداخلات نظامی 
پرهزینه و کم بازده مانند مداخلات در عراق و افغانســتان را به نفع مهار جهانی کم هزینه و 
پربازده در نقاط جنجالی جهان کنار بگذارد تا اعتبار امریکا در خارج از کشــور و محبوبیت در 

داخل را بدون قربانی کردن خون و سرمایه آمریکا افزایش دهد.
بایدن این نکته را در یک ســخنرانی انتقادی در مورد خروج ایالات متحده از افغانســتان در 
سال گذشــته خلاصه کرد و گفت: »رقبای اســتراتژیک واقعی ما یعنی چین و روسیه هیچ 
چیزی را بیش از این دوســت ندارند که ایالات متحــده میلیارد ها دلار منابع خود را به طور 

نامحدود برای برقراری ثبات در افغانستان هزینه کند«.
در عرض چند ماه پس از خروج از افغانســتان، پوتیــن بهانه ای را به بایدن داد تا با حمله به 
اوکراین ائتلاف رو به زوال ناتو را تحت رهبری ایالات متحده احیا و تقویت کرده و گسترش 
دهد. همدســتی آشــکار چین با جنگ خصمانه پوتین در اوکراین نیز بایدن را قادر ساخت تا 

اتحاد های آمریکا و آسیا را در برابر مداخله بالقوه چین در تایوان تقویت کند.
برای بایدن، روســیه و چین یک چالش ژئوپولیتیکی یکسان بدون توجه به تفاوت های بین 

وضعیت اوکراین به عنوان یک کشور مستقل و وضعیت تایوان به وجود می آورند.
بایدن برای احیای اتحاد های ایالات متحده با اروپا و آســیا، رقابت ایالات متحده با روسیه و 
چین را به عنوان یک درگیری جهانی بین دموکراسی و استبداد توصیف کرد و در عین حال 
از حمایت مستبدان مختلف در طرف آمریکا برخوردار شد. بایدن نه تنها شعار های جنگ سرد 
را تکرار می کند بلکه بیش از چند صفحه از کتاب دستورالعمل »رونالد ریگان« رئیس جمهور 
اسبق امریکا در دهه 1۹80 میلادی را نیز وام گرفته همان کتاب بازی ای که او خود در سال 

1۹8۷ آن را به عنوان یک »شکست مطلق« محکوم کرده بود.
بایــدن نیز مانند ریگان که فهمیده بود آمریکایی ها پــس از تحقیر در ویتنام باید غرور خود 
را بدون قربانی کردن بیش تر بازیابند امیدوار اســت که غرور آمریکایی ها را که در افغانستان 
از دســت رفته اســت بدون قربانی کردن بیش تر در درگیری های نظامی دور احیا کند. برای 
رســیدن به این هدف، بایدن همانند ریگان بایدن از متحدان ایالات متحده در اروپا حمایت 
می کنــد و پایگاه هــای نظامی خود را گســترش می دهد در حالی که مشــتریانی را که در 

جنگ های نیابتی در خاورمیانه و فراتر از آن می جنگند مسلح می کند.
بایــدن همانند ریگان موضعی سرســختانه در پیش گرفته و بودجــه دفاعی خود را به ۷8۲ 
میلیارد دلار افزایش می دهد در حالی که از هرگونه حرکتی که ممکن اســت به رویارویی با 
روسیه یا ایران منجر شــود اجتناب می ورزد. همان طور که ریگان از مجاهدین علیه اشغال 
افغانســتان توســط شــوروی حمایت کرد بایدن نیز از اوکراین در مبارزه با مهاجمان روسی 
حمایت می کند. او به آنان کمک می کند تا بجنگند تا آمریکایی ها مجبور نباشــند در میدان 

جنگ حضور یابند.
او حتــی وعده داد که از آمریکایی هــا در برابر هزینه های انرژی و اقتصادی جنگ محافظت 
کنــد. با این وجود، برخلاف ریگان که دیپلماســی و کنترل تســلیحات را در تعاملات خود 
با روســیه علیرغم تهاجم آن کشــور به افغانســتان، مداخله در لهســتان و افزایش عظیم 
زرادخانه های نظامی و هســته ای آن به صورتی نسبتا موفق دنبال کرد به نظر می رسد بایدن 
دیپلماسی و کنترل تسلیحات را رها کرده است.برخلاف ریگان که در تمام دوران هشت ساله 
ریاســت جمهوری خود تنها یک جنگ 3۶ساعته را علیه جزیره کوچک گرانادا به راه انداخت 
به نظر می رسد بایدن به طور جدی به فکر جنگ با چین بر سر تهاجم فرضی به تایوان است.

این یک بازی خطرناک سیاســت رفتن تا مرز جنگ برای از میدان به در کردن حریف است. 
این بازی ممکن اســت در گذشــته برای افرادی مانند ریگان و جان اف کندی کارساز بوده 
باشد، اما رسیدن به لبه پرتگاه بدون وارد شدن به جنگ یک قمار کاملا بی پروا است آن هم 
در دوره ای که کشــور های مجهز به تسلیحات هسته ای از امنیت ملی خود دفاع می کنند. به 
همین دلیل اســت که بایدن پیش از آن که همه چیز از کنترل خارج شــود باید جلوی غرور 
خود را بگیرد همان طور که باید دیگر گناهان اصلی آمریکا، خشم و طمع را به نفع فضایل، 

فروتنی، اعتدال، و سخت کوشی رام کند.
منبع: فرارو

شیرین هانتر:

اسرائیل همواره در تلاش برای تحریک ایران است
شیرین هانتر در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، در 
پاسخ به این سوال که اقدام اخیر جو بایدن 
 FTO در خصوص حفظ نام سپاه در لیست
احیای برجام را بیش از پیش سخت تر کرده 
است و رابرت مالی هم چشم انداز دستیابی 
به توافق را ضعیف دانســته، پولتیکو مدعی 
شــده که رئیس جمهور آمریــکا در تماس 
تلفنی با نخســت وزیر اسرائیل اعلام کرده 
که »فرصت برای کوتــاه آمدن« به پایان 
رسیده است، آیا پرونده برجام در کاخ سفید 
بســته شده اســت، گفت:  از ابتدا هم امید 
زیاد به جو بایدن داشــتن درســت نبود؛ به 
خصوص اینکه دولت بایدن به مســئولان 
فعلی ایــران اعتماد کمتــری دارند و البته 
ایران نیــز اعتمادی به آمریکا ندارد. اینطور 
به نظر می رســد که هم ایران و هم آمریکا 
خود را برای شرایط عدم احیای برجام آماده 

می کنند.
وی ادامــه داد: یک علــت اصلی دیگر نیز 
مخالفت شــدید اســرائیل با احیای برجام 
است. عربستان سعودی و دیگر کشورهای 
عربــی نیز حاضر به قبول بازگشــت ایران 

به صحنه بین الملل نیســتند. بــا توجه به 
احتیاجــی که غرب در حال حاضر به انرژی 
عربستان و کشــورهای عربی خلیج فارس 
دارد، بایدن حاضر به این ریســک در قبال 
ایران نخواهد بود. حالا با ایران اســت که 
حســاب کند از میان احیای برجام یا ادامه 

بن بست فعلی کدام به نفعش است. 
این استاد دانشــگاه در پاسخ به این سوال 
که ند پرایس، سخنگوی وزارت امور خارجه 
آمریکا در پاســخ به سوالی در خصوص این 
ادعای پولتیکو اعلام کرده که »بازگشت به 
برجام در راستای منافع ملی آمریکاست« آیا 
دولت آمریکا برنامه دیگری برای حفظ این 
منفعت ملــی دارد یا این موارد تنها مصرف 
داخلی داشته و برای انتخابات کنگره مطرح 

می شود، گفت: مسلما بازگشت به برجام به 
نفع آمریکاست به شرط اینکه ایران شرایط 
واشنگتن را قبول کند. از طرف دیگر آمریکا 
نمی خواهد مســئول شکست مذاکرات وین 
تلقی شــود. ایران هم می خواهد برجام احیا 

شــود اما در صورتیکه که خواســته هایش 
برآورده شوند. به طور خلاصه هم واشنگتن 
و هم تهران خواهان احیای برجام هستند در 

صورتیکه خواسته هایشان تامین شود. 
هانتر در پاســخ به این سوال که ترور اخیر 
در تهران قطعا به عنوان ســنگ اندازی در 
مسیر احیای برجام تعریف می شود، آیا این 
اقدام اســراییل در هماهنگی و با چراغ سبز 
آمریکا صورت گرفت است، گفت: من تصور 

نمی کنم که این کار با چراغ سبز واشنگتن 
بوده باشد. اسرائیل به طور کلی در اینگونه 
اعمال نظر آمریکا را نادیده می گیرد؛ چراکه 
می داند واشــنگتن معترض نخواهد شد. به 
طور کلی تل آویو با هرگونه کاهش فشار بر 
ایران مخالف است. همچنین همیشه سعی 

می کند ایران را تحریک به انجام کارهایی 
کند که عکس العمل شدید آمریکا و غرب را 
موجب شود و ترور سردار سپاه هم به همین 

منظور صورت گرفته است. 
این تحلیلگر روابط بین  الملل در پاســخ به 
این سوال که نشست شورای حکام آژانس 
بین المللــی انرژی اتمــی در تاریخ ۶ ژوئن 
برگزار خواهد شــد و مدیــرکل آژانس باید 
گزارش خود در خصــوص پرونده پادمانی 

ایران را در آن تاریخ اعلام کند، با توجه به 
آنچه در جریان موضوع برجام در حال وقوع 
است چقدر احتمال دارد شورای حکام برای 
تحت فشار قرار دادن ایران اقدام به صدور 
قطعنامه کند، گفت: مشکل است که بتوانیم 
تصمیم آژانس و شورای حکام را پیش بینی 
کنیم. البته این مســاله بســیار به تصمیم 

آمریکا در قبال آینده برجام بستگی دارد. 
هانتر همچنین در پاســخ به این سوال که 
یکــی از انتقادات به تیم دیپلماســی ایران 
عدم اطلاع رســانی در خصــوص مذاکرات 
برای احیای برجام است و بسیاری معتقدند 
این مسأله به غالب شدن روایت آمریکایی 
از این موضوع انجامیده اســت، آسیب های 
این عدم شــفافیت چیســت، گفت: بیشتر 
کشورهای  کنترل  تحت  مهم  رســانه های 
آن ها  دیدگاه های  بنابراین  غربی هســتند، 
بیشــتر در جهان منعکس می شود. از طرف 
دیگر خیلی از کشورها در این مساله با غرب 
هم عقیده هســتند که ایران باید در برخی 
داشته  کلی  تجدید نظر  خود  سیاســت های 

باشد.

خبر

مسلما بازگشت به برجام به نفع آمریکاست به شرط اینکه ایران شرایط واشنگتن را قبول کند. از 
طرف دیگر آمریکا نمی خواهد که مسئول شکست مذاکرات وین تلقی شود

,,

شلیک هوایی و گاز اشک آور در تجمع اعتراضی مردم آبادان
خبرگزاری فارس: »مردم شــهرهای اصفهان، یزد، شاهین شهر و چند شهر 
خوزســتان همزمان با عزای رئیس مکتب جعفری، در ســوگ جانباختگان 
حادثه آبادان اشــک ریختند. شــامگاه جمعه حدود دویســت نفر از مردم 
ماهشهر برای همدردی با جانباختگان حادثه متروپل آبادان گردهم آمدند. 
در تجمع میدان امام خمینی بندر ماهشــهر مردم با ســردادن شــعارهایی 
علیه مقصرین و مســببین حادثه آبادان خواســتار محاکمه آن ها شدند. در 
آبــادان هم چند صد تــن از مردم با تجمع در محــدوده چهارراه امیرکبیر 
تا سه راه شهید منتظری در سوگ همشــهریان خود به عزداری پرداختند. 
»مســوول بی کفایت اعدام باید گردد« و »مرگ بر مســوول بی کفایت« 
عمده شعارهای امروز مردم آبادان را تشکیل می داد. از روز گذشته ورود به 
منطقه حادثه که توسط داربست و کانتینرهای فلزی محدود شده است حتی 
برای خبرنگاران محدود شــد و تنها نیروهای امداد و اورژانس در محدوده 
برج متروپل حضور دارند. با وجود اینکه دو شب گذشته تجمع مردم آبادان 
به طور مسالمت آمیز برگزار شد امشب اصرار جمعیت برای ورود به محدوده 
برج تخریب شــده متروپل اعتراض را به خشونت کشاند و پلیس با شلیک 

گاز اشک آور و تیرهوایی مردم را از محدوده امدادرسانی متفرق کرد.

حمله روزنامه کیهان به نوید محمدزاده و فرشته حسینی
روزنامه کیهان نوشــت:نمایش »فرهنگ ایرانی- اسلامی« هنر می خواهد 
که شــما ندارید! بازیگران و فیلمســازان ایرانی حاضر در هفتاد و پنجمین 
جشــنواره فیلم کن، با پوشش، اظهارات و رفتارهای مشمئزکننده و دور از 
شأن هنرمند ایرانی، آبروی خود را بردند!جشــنواره فیلم کن، باز هم شاهد 
نمایــش فیلم هایی در جهت تحقیر مردم ایران و همچنین رفتار تحقیرآمیز 
عوامل این فیلم هــا بود!به جای فیلم ها، این حضور پرحاشـــیه بازیگران 
در جشــنواره کن اســــت که بحث برانگیز شده است. متأسفانه برخی از 
بازیگرها که ادعای روشــنفکری هم دارند، با پوششی غیرمتعارف و خلاف 
شــأن بانوی ایرانی بر فرش قرمز کن حضور یافتند. حتی پوشــش یکی از 
این بازیگرها، از شــدت مضحک بودن سوژه طنز در فضای مجازی شده 
اســت!ضمن این که رفتار یک بازیگر پرهیاهو و همسرش در حاشیه این 
جشنواره، با انتقادات بسـیاری از سوی هنرمندان و اهالی فرهنگ در ایران 
مواجه شده است. رفتاری که با حجب و حیای انسان ایرانی در تضاد است.

چرا مراسم سلام فرمانده در این تاریخ برگزار شد؟
روزنامه رســالت در پاســخ به انتقاداتی که از مراسم »سلام فرمانده« می 
شود، نوشت: اینکه گفته می شود چرا مراسم شب شهادت امام صادق علیه 
السلام برپا شده، این مراسم یک جشن نیست، محوریتش با سرودی است 
که نغمه های آن تماما از نوحه های امام حســین برداشــته شده و بسیاری 
همراه با آن اشک می ریزند. گذشته از این، ما تنها در مورد یک تن از ائمه 
چیزی به عنوان ایام شــهادت داریم و آن حضرت سیدالشهدا است که کل 
دهه اول محرم را می توان عزای او دانســت. لذا ایام شــهادت امام صادق 
علیه السلام نداریم بلکه تنها روز شهادت ایشان را عزاداری می کنیم. اینکه 
عصر روز قبل از شــهادت حتی مراســم جشن برگزار شــود، عرفا و شرعا 
توهینی به رئیس مکتب تشــیع حضرت جعفربن محمد قلمداد نمی شــود. 
گذشته از این ها دســت برنامه ریزان هم به لحاظ زمانی چندان باز نیست. 
این هفته،  روز آزادســازی خرمشهر و روز دزفول را داشتیم و مراسم قدری 
به روزهایی که رنگ و بوی مقاومــت دارند نزدیک تر بود. همچنین چون 
مراســم ویژه بچه های دهه نودی اســت، مهم اســت که با امتحانات آنان 
تلاقی نداشــته و حتما پنج شنبه باشد تا فرصت مطالعه برای بچه ها در روز 

جمعه فراهم باشد. دیگر اینکه چون این برنامه مربوط با بچه های کم سن و 
سال است، نمی توان با تغییر زمان برنامه آن ها را به عبارتی سرد و گرم کرد. 
علاوه بر تمام این ها همین سال نود و هشت بود که تیم ملی ایران درست 
در روز عاشــورا در همین ورزشگاه آزادی به مصاف کره جنوبی رفت و آب 
هم از آب تکان نخورد؛ روز عاشــورا کجا و روز قبل از شهادت شیخ الأئمه 

کجا! مسابقه فوتبال کجا و اجرای »سلام فرمانده« کجا!

عدم حذف سپاه از لیست یعنی به سرانجام نرسیدن احیای برجام
نماینده مردم قصر شیرین در مجلس درباره توییت مشاور تیم مذاکره کننده 
ایران که مســئله ســپاه را در مذاکرات فاقد اهمیت دانســته، می گوید که 
احتمالا نظر شخصی بوده است ولی نظر کلی نظام این است که سپاه حتما 
باید از لیســت تحریم ها خارج شود. ماندن سپاه در فهرست تحریم ها یعنی 
به انجام نرســیدن برجام. شهریار حیدری در واکنش به توییت سید محمد 
مرندی که در آن عنوان کرده بود »بحث ســپاه و لیست تروریسم هیچگاه 
برای ایران مهم نبود. برای ایران، بحث تضمین و راســتی آزمایی همواره 
مهم بوده اســت. بقیه ی موارد اهرم است«، به »انتخاب« گفت: »ایشان 
دیدگاه خود را گفته و احتمالا نظر شــخصی بوده است ولی نظر کلی نظام، 
حاکمیت، تیم برجام، مجلس و مردم این است که سپاه حتما باید از لیست 
تحریم ها خارج شــود.« این عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس ادامه داد: 
»سپاه یعنی مردم ایران و تحریم آن یعنی تحریم مردم. ما نمی توانیم سپاه 
را جدا از مردم بدانیم؛ ســپاه یک نهاد مردمی و نظامی و برای مردم ایجاد 
شده است. بنابراین تحریم ســپاه هیچ معنا و مفهومی ندارد و خروج سپاه 
پاســداران از لیســت تحریم های امریکا و غرب، جزو اولین شرط های تیم 
مذاکره کننده بود. این مهم یک واقعیت اســت که هم بایدطرف برجامی و 
هم تیم مذاکره کننده ما بپذیرد. کما اینکه خط قرمز دولت غرب و هم خط 
قرمز دولت فعلی هم خروج سپاه از لیست تحریم هاست.« حیدری در پایان 
خاطرنشان کرد: »مذاکرات داشــت به خوبی پیش می رفت ولی متاسفانه 
امریکا یکبار با بحث خروج از برجام و بار دیگر هم با نگه داشــتن سپاه در 
لیســت تحریم ها به دنبال به نتیجه نرساندن برجام است. از این رو ماندن 
سپاه در فهرست تحریم ها یعنی به سرانجام نرسیدن احیای برجام. امیدوارم 
طرف غربی این منطق را بپذیرد که ســپاه خط قرمز ماســت و همچنین 

بحث های اساسی مثل تبادل بانکی و نفت، برای ما اهمیت دارد.«

امام جمعه شیراز: نفوذی های دشمن می گویند، تمام کنید
آیــت الله لطف الله دژکام:چرا بعضی ها زمام خود را دســت شــیطان بزرگ 
داده انــد و هر طرف کــه بگوید می روند؟ مگر امام راحــل نفرمود آمریکا 
شیطان بزرگ است و رهبر عظیم الشأن ما امروز همان مسیر را که مبارزه 
با استکبار آمریکایی است ادامه نمی دهد؟چرا برخی متوجه نیستند و نفوذی 
دشــمن شده اند و می گویند تمام کنید. چه چیزی را تمام کنیم؟ آیا جنگ 
بین حق و باطل تمام شــدنی است؟ آیا حق و باطل با هم صلح می کنند؟ 
خیر. مبارزه بین حق و باطل تمام شدنی نیست.ما پای این قولی که خدای 
متعال از ما گرفت آیا ایستادگی می کنیم یا خیر؟ که فرمود » أنَْ لَا نعَْبُدُوا 
ــیْطَانَ »، ما شیطان را نمی پرســتیم و اطاعت از شیاطین نمی کنیم و  الشَّ
فرمان شــیاطین انس و جن را نمی بریم. به خدا قول داده ایم و پای قول 

خود می ایستیم.

ابوطالبی با انتقاد از مقاله کیهان: سیاست خارجی شأن ملی خود را از 
دست داده است

حمید ابوطالبی معاون سیاســی دفتر رییس جمهور سابق با انتشار توئیتی 
نســبت به پیشنهاد روزنامه کیهان درباره توقیف کشتی کره جنوبی هشدار 

داد. او نوشت:رهاشــدن مذاکرات هســته ای، تداوم تحریم های فلج کننده، 
بی ســرانجامی برجام، مخالفت با مذاکره ی مســتقیم بــا آمریکا، روابط با 
عربستان و جهان عرب، روابط با ترکیه و دیگر همسایگان چون آذربایجان 
و…، نتایج مشعشــع فشــارهای داخلی و سیاست های ســرمقاله ای در 
کشــور است.اکنون نیز مهم نیســت که تهدیدهای بستن تنگه ی هرمز و 
چالش های کشتیرانی آزاد، چه مفاهیم  و خطراتی را برای امنیت ملیّ ایران 
پدید می آورد! بلکه مهم این اســت که نشان داده شود که فشارهای داخلی 
و ســرمقاله های روزنامه ای، سیاست خارجی کشــور را تعیین می کنند.این 
امر، یعنی سیاســت خارجی، شأن ملیّ بودن خود را از دست داده است؛ و از 
دست دادن شأنِ ملیِّ سیاســت خارجی، یعنی سقوط به درون باتلاق کش  
و قوس های جناحیِ سیاســت داخلی؛ و این یعنی: سعایت به جای سیاست، 
لجاجت به جای  درایت، و بی مســئولیتیِ جناحی به جای مسئولیت پذیری 

ملیّ!

گرانی ها را امتحان الهی می خوانند؛ یادشان رفته که پیش از این چه 
می گفتند

روزنامه جمهوری اسلامی با اشاره به سخنان آقایان کاظم صدیقی و احمد 
خاتمی نوشت: اینکه برخی از محترمینِ تریبون دار، می گویند، گرانی هست 
اما مسئولان دلسوزند! خب تا وقتی نتوانند از سوز دل مردم اندکی بکاهند، 
دل سوز بودنشان چه سودی برای جامعه می تواند داشته باشد؟برخی دیگر 
هم همچنان پای خدا را به میدان گرانی می کشند و امتحان الهی می خوانند 
وضع موجود را. یادشــان نمانده اســت انگار پیش از این چه می گفتند در 
برابر گرانی! ولی مردم یادشــان هست و رسانه ها ثبت کرده اند. چقدر خوب 
اســت آقایان که می خواهند امروز در این موضوع صحبت کنند، فرمایشات 
ســال های قبل خود را رصد کنند و سنجیده بگویند تا حرفشان خریدار پیدا 
کند در این بازار گرانی.باری، دل ســوزی خوب است اما کافی نیست چنان 
که پیشترها هم نبود. خوب بودن و دل سوز بودن کافی نیست باید توانمند 
بود و ســوز دل مردم را که درحال کباب شدن است، به نسیم تدبیر، کمی 

فرو نشاند.

اعلام آمادگی احمدی نژاد برای کمک به رئیسی
بیگی، عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس گفت: احمدی 
نژاد هیچ گونه ســهمی در دولت رئیســی ندارد بلکه حضور برخی وزرای 
دولــت او به دلیل صلاحدید شــخص رئیس جمهور اســت.وی ادامه داد: 
احمدی نژاد در دیدار خود با رئیســی در جلسه مجمع تشخیص تاکید کرد 
کــه از هیچ کمکی به دولت وی دریغ نمی کند.بیگــی افزود: احمدی نژاد 
هیچگونه ســهمی در دولت رئیســی ندارد بلکه حضور برخی وزرای دولت 
او به دلیل صلاحدید شــخص رئیس جمهور است و لذا نمی توان که دولت 

رئیسی، دنبال روی دولت احمدی نژاد است.

روس نفت : از وزارت خزانه داری آمریکا شکایت می کنیم
میخائیــل لئونتیفســخنگوی شــرکت روس نفت، غول نفتی روســیه، در 
گفت وگــو با روزنامه ودومســتی اعلام کرد که این شــرکت قصد دارد از 
وزارت خزانه داری آمریکا شــکایت کند. لئونتیــف در این باره گفت: »ما از 
منافع مان در دادگاه دفاع خواهیم کرد. هرآنچه بلینکن، وزیر خارجه ایالات 
متحده، می گوید دروغ های عمدی غیرقابل اثباتی هســتند که رنگ و بوی 
خودخواهی دارند. چراکه از نقطه نظر منافع دولت کنونی آمریکا، او )بلینکن(  
در تمام حوزه ها شکست خورده اســت.« بلینکن، چهارشنبه گذشته اعلام 
کرد که ایالات متحده تحریم هایی را علیه شبکه بین المللی درگیر در قاچاق 

نفت و پولشویی اعمال کرده است. 

در حاشیه
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حذف یارانه گاز مشترکان پرمصرف
براســاس بودجــه 1۴01، گاز رایــگان برای 
خانواده های تحت پوشــش مراکز بهزیستی و 
کمیته امداد امــام )ره( در نظر گرفته و تاکنون 
بیش از ۶50 هزار خانوار از این قضیه بهره مند 
شده اند اما حذف یارانه برای مشترکان پرمصرف 
نیز مورد توجه قرار گرفتــه که گفته های وزیر 

نفت نهایتا تا ماه آینده اجرایی می شود.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از 
ایســنا، میزان مصرف گاز در ایران تقریبا با 1۲ 
کشــور ثروتمند اروپا برابری می کند. آمارهای 
مصرف گاز در زمســتانی که گذشــت به نقطه 
بحران رســید. با وجود آنکه با توجه به تکمیل 
تعمیرات اساســی پالایشــگاه ها، بیش از 800 
میلیون مترمکعب گاز فرآورش و وارد شــبکه 
سراسری می شد، باز هم ناترازی انرژی در گاز 
وجود داشــت که این امر بیانگــر عدم رعایت 

الگوی مصرف است.
همیــن امــر باعــث شــده تــا وزارت نفت 
سیاست های تشویقی و تنبیهی را به کار بگیرد؛ 
یکی از اقدام های دولت سیزدهم افزایش تعرفه 
برای مشترکان پرمصرف گاز بود که پارسال در 
آذرماه رقم خورد و گام نخســت به این شکل 
برداشــته شــد که هیچ گونه تغییری در قیمت 
ســه پله نخست که تقریباً ۷5 درصد مشترکان 
بودند و بیش از 50 درصد مصرف را داشــتند، 
صــورت نگرفت.اما در بحــث تعرفه های گاز 
1۲ پله تعریف شــده اســت؛ از پله ۴ تا پله 1۲ 
مشــترکان پرمصرف هستند. با برنامه ریزی که 
انجام و در دولت نیز مصوب شد، تعرفه هر پله 

نســبت به پله قبل ۴0 درصد افزایش می یابد، 
یعنی سه پله نخست که ۷5 درصد مشترکان ما 
هستند، هیچ گونه افزایش قیمتی نداشتند، اما از 
پله چهارم که شروع مشترکان پرمصرف است، 
افزایش نرخ ها انجام شــد، اما پارســال به دلیل 

اینکه نمی خواســتیم تکانه های اقتصادی اتفاق 
بیفتد، بخشی را گذاشــتیم در سال 1۴01 اجرا 
شــود.مجلس در قانون بودجــه 1۴01 مصوب 
کرده است قیمت گاز برای مشترکان پرمصرف 
باید بدون یارانه باشــد، آنطور که جواد اوجی - 

وزیــر نفت - اعلام کرده، کارشناســان وزارت 
نفت در حال بررســی این موضوع هســتند که 
پس از نهایی شــدن به دولت ارائه خواهد شد 
و ان شاءالله افزایش قیمت ابزاری برای کنترل 
شدت مصرف انرژی و بهینه مصرف کردن گاز 

برای مشترکان باشد. فکر می کنم این آیین نامه 
طی یکی دو ماه آینده به دولت ارائه شود.

بــه گفته وی، تاکنون بیش از ۶50 هزار خانوار 
از تعرفه رایگان بهره مند شــدند و وزارت نفت 
منتظر دریافت آمار بهزیستی و کمیته امداد امام 
است. درصورتی که اطلاعات هموطنان دریافت 
شــود، همکاران شــرکت ملی گاز خانوارهای 
جدید را نیز ســریع در ســامانه صدور قبوض 
مشــترکین تغذیه می کنند. هر تعداد خانوار که 
به وزارت نفت معرفی شــوند در همان ماه وارد 
سیستم می شــوند و وزارت نفت در این زمینه 
آمادگی کامل دارد.پیگیری های ایسنا از شرکت 
ملی گاز نیز بیانگر این اســت که این موضوع 
فعلا نهایی نشــده اما مساله در حال بررسی و 
پیگیری اســت و در زمان مقرر اطلاع رســانی 

انجام خواهد شد.
در حــال حاضــر ۲5 میلیون مشــترک گاز در 
کشــور وجود دارد که از ایــن تعداد، ۷۶ درصد 
از مشــترکین در سه پله اول مصرف قرار دارند 
و 50 درصد گاز کشــور را مصــرف می کنند. 
متوسط قیمت گاز ســه پله اول مشترکین هر 
مترمکعب حدوداً ۶3 تومان اســت هر مشترک 
در ماه حــدود 500 متر مکعب مصرف دارد که 
با نرخ ۶3 تومــان، 35 هزار تومان در ماه پول 
گاز می پردازند. این در حالی است که اگر همین 
میزان گاز را صادر کنیم معادل ارزی آن به نرخ 
صادراتــی، برابر با 3 میلیون و ۷00 هزار تومان 
خواهد بود؛ در حالی که ما با رقم بســیار پایین، 

آن را در منازل مصرف می کنیم.

بورس در نخستین روز هفته سقوط کرد
بازار سرمایه هفته را با چراغ قرمز آغاز کرد 
بطوریکه شــاخص کل بورس بیش از 11 

هزار واحد کاهش یافت.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از ایســنا، شاخص کل بورس امروز با 
11 هــزار و 110 واحد کاهش در رقم یک 
میلیون و 553 هزار واحد ایستاد، شاخص 
کل با معیــار هم وزن هــم ۴۲5۲ واحد 
کاهش یافت و رقم ۴3۲ هزار و 5۴1 واحد 

را ثبت کرد. در این بازار 5۹۶ هزار معامله به ارزش 5۷ هزار و 33۹ میلیارد ریال انجام شد.
فولاد مبارکه اصفهــان، ایران خودرو، گروه مپنا، صنایع پتروشــیمی خلیج فارس، معدنی و 
صنعتی چادرملو و سرمایه گذاری تامین اجتماعی نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر منفی 
و در مقابل پالایش نفت اصفهان نســبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت را روی بورس 

گذاشتند.
در آن ســوی بازار سرمایه شــاخص کل فرابورس ۹0 واحد کاهش یافت و در رقم ۲1 هزار 
و 3۹۷ واحد ایســتاد. معامله گران این بازار 3۶۲ هــزار معامله انجام دادند که 30 هزار 1۹۷ 
میلیارد ریال ارزش داشــت. آهن و فولاد غدیر ایرانیان، داروســازی دانا و تولید نیروی برق 
دماوند نســبت به سایر نمادها بیشــترین تاثیر مثبت و در مقابل سرمایه گذاری مالی سپهر 
صادرات، فولاد هرمزگان جنوب، پلیمر آریاساسول و شرکت آهن و فولاد ارفع نسبت به سایر 

نمادها بیشترین تاثیر منفی را روی فرابورس گذاشتند.

کاهش ۶ درصدی ذخایر سدها نسبت به 
سال گذشته

بــا وجود ذخایر ۲۷ میلیــارد و ۶0 میلیون 
مترمکعبی آب در سدهای کشور، حدود 53 
درصد ظرفیت ســدها پر و ۴۷ درصد این 

ظرفیت خالی است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از تســنیم، آمار دفتر اطلاعات و داده های 
آب کشور نشان می دهد که با سپری شدن 
۲۴8 روز از سال آبی، تا ۷ خردادماه )سال 
آبی 1۴01-1۴00( میزان کل حجم آب در 

مخازن ســدهای کشور حدود ۲۷.0۶ میلیارد مترمکعب رسیده که نسبت به مدت مشابه سال 
آبی گذشته بیانگر ۶ درصد کاهش است.

با وجود ذخایر ۲۷ میلیارد و ۶0 میلیون مترمکعبی آب در ســدهای کشــور، حدود 53 درصد 
ظرفیت سدها پر و حدود ۴۷ درصد این ظرفیت خالی است.

فیروز قاسم زاده، مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشور در این خصوص گفت: بررسی 
وضعیت ورودی ســدهای کشــور نشــان می دهد که ورودی به مخازن در سال آبی جاری 
۲5.۷۴ میلیاردمترمکعب رســیده است که نســبت به مدت مشابه سال آبی گذشته ۲ درصد 

افزایش نشان می دهد.
وی افزود: میزان پرشدگی سد زاینده رود  در استان اصفهان،  سدهای استان تهران، سدهای 
استان خوزستان و ســدهای حوضه آبریز دریاچه ارومیه در شرایط فعلی به ترتیب حدود 30 

درصد، 33 درصد، 5۷.3 درصد و ۷۴ درصد است.
قاســم زاده خاطرنشــان کرد: با توجه به برنامه ریزی صورت گرفته برای عبور بدون تنش از 
فصل گرمای پیش رو، رعایت الگوی بهینه مصرف از ســوی مردم عزیز، بسیار کمک کننده 

خواهد بود.

چقدر درآمد داشته باشیم، یارانه نمی گیریم؟
معاون وزیر کار گفت: بازنشســتگانی که 
جزو دهک دهم قرار گرفتند اما می گویند 
فرزندان آن ها مستقل یا مجرد هستند باید 
برای ثبت مدارکشــان به مراکز پلیس به 

اضافه 10 مراجعه کنند.
به گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« و 
به نقــل از خبرآنلاین، ابوحمــزه، معاون 
رفــاه اجتماعی وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی اظهار داشت: با خرید یک خانه یا 

داشتن دو ماشین فرد جزو دهک دهم به حساب نمی آیید.
وی با بیان این که ۷ میلیون نفر جامانده هستند که کلا یارانه دریافت نمی کردند، عنوان کرد: 
بازنشســتگانی که جزو دهک دهم قرار گرفتند اما می گویند فرزندان آن ها مستقل یا مجرد 

هستند باید برای ثبت مدارکشان به مراکز پلیس به اضافه 10 مراجعه کنند.
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: ترکیبی از شاخص های دارایی، درآمدی 

و میانگین وزنی ملاک محاسبه یارانه است.
وی خاطرنشان کرد: تعدد ملک جزو ملاک های دهک بندی نیست.

نرخ مصوب هر کیلوگرم تخم مرغ اعلام شد

رییس هیات مدیره اتحادیه سراســری مرغداران گفــت: اکنون قیمت هر کیلوگرم تخم مرغ 
بین ۲۶ تا ۲۷ هزار تومان، یعنی حدود هشــت هزار تومان زیر قیمت مصوب سال گذشته به 

فروش می رسد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، حمیدرضا کاشــانی در خصوص وضعیت 
بازار تخم مرغ افزود: اکنون قیمت هر کیلوگرم تخم مرغ درب واحدهای تولیدی بین ۲۶ تا ۲۷ 
هزار تومان، یعنی حدود هشــت هزار تومان معادل ۲5 درصد زیر قیمت مصوب سال 1۴00 

به فروش می رسد که موجب ضرر تولیدکنندگان شده است.
رییس هیات مدیره اتحادیه سراســری مرغداران تخم گذار اظهار داشــت: قیمت مصوب هر 

کیلوگرم تخم مرغ حدود 35 هزار و 500 تومان تعیین شده است.
کاشانی از خرید مازاد تخم مرغ توسط شرکت پشتیبانی امور دام از امروز خبر داد و گفت: خرید 
حمایتی تخم مرغ از امروز در 8 استان بزرگ ترین تولیدکننده این محصول کلید خورده است.

وی اضافه کرد: بنابراین خرید این محصول در استان های اصفهان، تهران، البرز، قم، قزوین، 
خراسان رضوی، آذربایجان شرقی و گلستان انجام می شود.

بــه گفته وی، تعیین قیمت تخم مرغ مازاد توســط کمیته ای متشــکل از نماینده اتحادیه و 
مسئولان بخش کشاورزی هفتگی تعیین و اعلام می شود.

خبر

دولت و مرغداران چه می گویند؟

جوجه کُشی و صادرات
بــا گران شــدن یکباره قیمت مــرغ به تبع 
پرداخت یارانه نقدی 300 و ۴00 هزار تومانی 
و همچنیــن با تغییرات قیمت یک باره نهاده 
های دامی تقاضای  خرید گوشت مرغ  نیز در 
بازار کاهش یافت؛ هیمن امر نیز خرید جوجه 

یک روزه توسط مرغدارای ها را کاهش داد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از تسنیم، با افزایش بهره وری در واحد های 
مرغــداری  قیمت مرغ بــه تدریج به تعادل 
می رســد و  قیمت مرغ نیز در بازار پذیرفته 
می شود اما در حال حاضر صنعت مرغداری 

کشور با شوک هایی مواجه است.
 مــرغ در حال حاضــر از قیمت مصوب ۶0 
هزار تومانی خود کمتر به فروش می رسد به 
همین منظور دولت خرید تضمینی مرغ مازاد 
را به صورت منجمــد، حذف تعرفه صادراتی 
مرغ و اخیرا خرید توافقی مرغ را در دســتور 

کار دارد.
قیمت مرغ واقعی نشود مرغداران در آینده 

دچار مشکل می شوند
حبیب اســدالله نــژاد، مدیرعامــل اتحادیه 
مرغداران گوشــتی  اظهار داشت: تولید مرغ 
به اندازه کافی در کشــور موجود است و این 
محصــول در حال حاضــر  از قیمت مصوب 

پایین تر به فروش می رسد.
وی افزود: با توجه به اینکه میزان تولید مرغ 
در کشــور بیشــتر از نیاز بازار است، شرکت 
پشــتیبانی امور دام، اقدام به خرید مرغ مازاد 

مرغداران کرده اســت و از طرفی با برداشته 
شــدن تعرفه، این محصول به دیگر کشورها 

صادر می شود.
مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشــتی ادامه 
داد: مرغــداران فعلا مشــکلی ندارند اما اگر 
قیمت ها به ســمت قیمــت واقعی و مصوب 
خود،در آینده نرود، مرغدارانی که برمبنای ارز 
نیمایی جوجه ریزی داشــته اند، دچار مشکل 

می شوند. 
مرغدارانی که مرغ سایز تولید کنند با 

کمبود نهاده مواجه  نمی شوند
وی تصریح کــرد: در حال حاضــر نهاده ها 
با قیمت مصوب جدیــد در اختیار مرغداران 
قرار می گیرد و بر اساس سهمیه ای که دارند 

می توانند نهاده ها دریافت کنند.
اسدالله نژاد در پاسخ به اینکه نهاده اختصاصی 
به قیمت مصوب جدیــد نیاز مرغداران را به 
طور کامــل برطرف می کند یــا خیر گفت: 
مرغــداران که مرغ خود را به صورت ســایز 
به بازار عرضه کنند نهاده کم نمی آورند، اما 
مرغدارانــی که مرغ  خود را در محدوده یک 
کیلــو و ۲00 گرم تا یک کیلو و 800 به بازار 
عرضه نکنند با افزایش ضریب تبدیل و زیان 

مواجه خواهند بود.
وی همچنین در واکنش به طرح جدید دولت 
درباره خرید حمایتی مرغ نیز گفت:  به جای 
خرید توافقی مرغ مــی توان خرید تضمینی 
مرغ را در دســتور کار قرار داد تا قیمت مرغ 

کمتر از نرخ مصوب خود خریداری نشود.
خرید حمایتی مرغ در کشور انجام 

می شود
حسین  دماوندی نژاد معاون امور دام وزارت 
جهاد کشاورزی با اشاره به برنامه های دولت 
برای رفع مشــکل مرغداران اظهار داشــت: 
هر هفته تعداد مشــخصی جوجه گوشــتی  
در کشــور تولیــد داریم که بایــد در فضای 
پرورشــی قرار گیرند؛ به همین منظور تولید 
قــرار دادی با مرغداران در دســتور کار قرار 
دارد به طــوری که مرغداران به تعداد جوجه 
دریافت شده، نهاده با بازپرداخت مدت دار  از 
شرکت پشتیبانی امور دام تحویل می گیرند 

و مبادرت به تولید می کنند.
وی افزود: تولیدکنندگان بعد از تولید، مختار 
هســتند که تولید خود را به بازار عرضه کنند 
یا اینکه آن را به قیمت مصوب به شــرکت 

پشتیبانی امور دام تحویل دهند.
معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزی ادامه 
داد: همچنیــن تعرفه هــای صادراتی مرغ 
برداشــته شده اســت و در صورتی که بازار 
کشور تامین باشــد، تولید کنندگان می توانند 
محصول مازاد خود را در بازار های منطقه ای 

صادر کنند.
وی تصریح کرد: پرورش دهندگان گله های 
پوشــش دهنده مرغ مادر، جوجه گوشتی و 
تخم گذار نیز می توانند با دریافت تسهیلات 

مدت دار و اعتباری اقدام به تولید کنند.

کالا برگ مرغ حتما باید جایگزن یارانه 
نقدی شود

عبدالعلی طهماســبی رئیــس هیئت مدیره 
انجمــن ملی تولیــد کننــدگان زنجیره ای 
گوشت مرغ و عضو انجمن جوجه یک روزه 
اظهار داشت: برای اینکه شاهد جوجه کشی 
نباشــیم باید میان قیمت تمام شده محصول 
تولیــد و نرخ فروش این محصــول در بازار 

تعادل ایجاد شود.
وی افزود: با اصــلاح یارانه تولید و افزایش 
قیمت مرغ، برای اینکه مصرف این محصول 
دچار افت نشــود لازم است که حتما به جای 
دادن یارانه نقــدی، کالا برگ به مردم داده 
شــود. رئیس انجمن ملی تولیــد کنندگان 
زنجیره ای گوشــت مرغ  ادامــه داد: برای 
تامین ســرمایه در گردش مرغداران نیز باید 
فکری شــود زیرا مرغداران بــه راحتی نمی 
توانند تســهیلات بانکی از بانک کشاورزی 
دریافت کنند.وی اظهار داشت: وقتی شرایط 
برای مرغداران  محیا نباشد آنها نیز از جوجه 
ریزی هراس دارند و در نتیجه این امر منجر 
به کاهش تقاضا برای خرید جوجه یک روزه 

خواهد شد.
 طهماسبی گفت: جوجه یک روزه زمانی که 
مشتری نداشته باشــد یا قیمت آن پایین تر 
از قیمت تمام شــده باشــد، به سمت معدوم 
شدن میرود اما در  زنجیره ها که صفر تا صد 
تولید را در یک مجموعه دارند جوجه کشــی 

روی نمی دهد.
به همسایه ها صادر می کنیم

در این میان اما کاهش تقاضا باعث شده که 
مسیرهای صادراتی برای مرغ های ایرانی باز 
شود. گویا مرغ های ایرانی برای جام جهانی 

۲0۲۲ قرار است راهی قطر شوند.
بــه گزارش خبــر روز، در این خصوص دبیر 
انجمن تولیدکنندگان مــرغ گفت:  به دلیل 
کاهش تقاضا حجم قابــل توجهی از مرغ ها 
روی دســت مرغــداران مانده بــود و برای 
فروش این کالا با دولــت مذاکره کردیم تا 

صادرات مرغ آزاد شود.
رضا مبصــری توضیــح داد: اولین صادرات 
مرغ به کشــور عراق انجام شد. بعد از عراق 
قرار اســت مرغ هــا را به افغانســتان و قطر 
صــادر کنیم. امروز قیمت هر کیلو مرغ برای 
مصرف کننده به کیلویی ۴۴ هزار تومان رسید 
و برخی اقشار به دلیل قیمت بالای این کالا 

توان خرید ندارند.
او به وضعیت خوراک مرغ اشاره و بیان کرد: 
نهاده و خوراک مرغ در بازار کمیاب اســت. 
برخی مرغداران نیز توان خرید خوراک مرغ را 
ندارند. علی رغم اینکه مرغداران هزینه های 
خــوراک مرغ را با هزار زحمت تهیه می کنند 
اما دولت نمی گوید که این خوراک چه زمانی 
به دســت مرغداران می رسد و همین مساله 
نگرانی زیادی را برای مرغداران ایجاد کرده 

است.

اروپایی ها دنبال نفت ارزان روسیه صادرات ۴ فرش دستباف
 به مساحت ۲ هزار متر مربع به امارات

وال اســتریت ژورنال آمریکایی گــزارش داد علی رغم 
ممنوعیت واردات نفت از روسیه اما شرکت های کوچک 
اروپایی نفت روسیه را با قیمت های پایین تحت پوشش 

قراردادهای بلندمدت می خرند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از وال استریت 
ژورنال آمریکایی گزارش داد علی رغم ممنوعیت واردات 
نفت از روســیه اما شــرکت های کوچک اروپایی نفت 
روســیه را با قیمت های پایین تحت پوشش قراردادهای 

بلندمدت می خرند و آن را در بازار می فروشند.
این روزنامه می گوید این شرکت ها از خلأهای تحریم ها 
و خرید نفت روسیه اســتفاده می کنند تا بتوانند نفت را 

ارزان تر خریداری کنند.

این در حالی است که اتحادیه اروپا همچنان با مجارستان 
بر سر طرح هایی برای ممنوعیت واردات نفت از روسیه، 
دومین صادرکننده بزرگ نفت خام جهان، پس از حمله 
به اوکراین، بحــث می کند و رابرت هابک، وزیر اقتصاد 
آلمان، ســه شنبه گذشــته گفت که کشورهای اتحادیه 
اروپا احتمالًا با ممنوعیت نفت روســیه »طی چند روز« 

موافقت خواهند کرد.
 ZDF هابک یک روز پیــش در مصاحبه ای با تلویزیون
هشــدار داد که ممنوعیت به طور خــودکار کرملین را 
تضعیــف نمی کند زیرا قیمت های بالاتــر به آن امکان 
می دهد درآمد بیشــتری کسب کند و در عین حال نفت 

کمتری بفروشد.

ســخنگوی گمرک گفت: ۴ تخته فرش بزرگ دستباف که 
توســط هنرمندان تبریزی به مســاحت ۲ هزار متر در مدت 
هفت سال بافته شده بود، به امارات متحده عربی صادر شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از گمرک، ســید 
روح الله لطیفی اظهار داشت: این چهار فرش، شامل ۲ فرش 
۶00 متــر مربعی در ابعاد 30 متر در ۲0 متر و دو فرش ۴00 

مترمربعی با ابعاد ۲0 متر در ۲0 متر بوده است.
وی افزود: به گفته صاحب کالا که یکی از برندهای معروف 
صادرات فرش دســتباف اســت، این فرش ها در مدت هفت 
سال بافته شده است و در 15 سال گذشته فرش هایی با این 
مساحت، بافته و صادر نشده بود و این امر، یک اتفاق مناسب 

برای تولید و صادرات فرش دستباف به شمار می رود.

لطیفــی گفت: این فرش ها با طی مراحل اداری و گمرکی از 
اداره کل گمــرک غرب تهران به امارات متحده عربی صادر 

شد.
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بیش از یک و نیم میلیون نفر از سالمندان کشور دارای ۲ بیماری مزمن

۱۰۸ بانوی ایرانی به دلیل جرایم غیرعمد در زندان هستند

معاون پرســتاری وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی گفت: هم اکنون بیش 
از هشــت میلیون سالمند در کشــور داریم که بیش از یک و نیم میلیون نفر از آنان 
دارای بیش از ۲ بیماری مزمن هستند.به گزارش ایرنا، دکتر عباس عبادی روز شنبه 
در هفتاد و نهمین اجلاس مدیران پرســتاری دانشــگاه های علوم پزشکی کشور که 
به میزبانی مشــهد برگزار شد افزود: این افراد شــاید روزانه بیش از 10 قلم دارو در 
یک روز برای کنترل بیماری خود استفاده می کنند در حالی که تلاش جدی سازمان 
یافته ای برای کنترل اضافه وزن، دیابت و فشار خون آنها صورت نمی گیرد.وی ادامه 
داد: شیوع گسترده فشار خون، دیابت و انواع بیماری های مزمن در کنار سالمند شدن 
جمعیت و نیز کاهش جمعیت جوان کشــور خطرهای  بزرگی است که پژواک آن به 
گوش ما می رسد.معاون پرستاری وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: ما 
نا خواســته دچار عوارض بیماری های مزمن شده ایم و به اجبار برای این که به مردم 
خدمت رســانی کنیم بخش هنگفتی از سرمایه کشــور صرف کنترل این بیماری ها 
می شــود درحالی که اســتفاده از روش های بســیار ارزانتر و مبتنی بر ارتقای سواد 
سلامت مردم، سلامت مردم پایه و سلامت مردم محور و با استفاده از کارکنان کیفی 
نظام سلامت در عرصه پیشگیری، می تواند بسیار اثربخش باشد.عبادی افزود:تاسیس 
بیمارســتان های کوچک 3۴ یا ۶۴ تختخوابه در کشــور طی یک دهه گذشته نشان 

داد که این نگاه یک نگاه و یک رویکرد کارا و مقرون به صرفه  ای نیســت چرا که 
به اجبار برای این که مردم را اقناع کنیم که از این بیمارســتان ها استفاده کنند باید 
برای آنها نیرو و تجهیزات پیش بینی کنیم در حالی که استفاده از نیروهای بهداشتی 
و ظرفیت همکاران پرستار در عرصه پیشگیری و حتی توان بخشی می توانست کارا و 
مؤثر باشد.وی اضافه کرد: دانشکده پرستاری مشهد در موضوع استفاده از شیوه های 
نوین و به روز حوزه پرســتاری پیشگام کشور بوده است و ما در زمینه بیماران روحی 
و روانی، مزمن، ســرطانی و دیگر بیماران خاص، نیازمند ایجاد هاســپیس ها هستیم 

که نخســتین مرکز آن طی هفته گذشته در مشهد افتتاح شد.معاون پرستاری وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: اجرای طرح پرونده های الکترونیک کمک 
ویژه ای در امر خدمت بهتر و موثرتر پرســتاران کرده اســت که نمونه موفق آن در 
بیمارســتان ولایت مشهد دیده شــد و در نظر داریم تا برنامه های ویژه ای در حوزه 

پرستاری اجرا نماییم که هم اکنون در حال انجام برنامه ریزی های اولیه آن هستیم.
عبادی با بیان این که شــعار و سرلوحه کار وزارت بهداشت در دولت سیزدهم عدالت 
و تعالی اســت افزود: با توجه به مدل هایی که طی سال های گذشته در نظام سلامت 
داشــتیم و اهالی اقتصاد ســلامت اذعان داشتند که ما نظام ســلامت را گران اداره 
می کنیم، برای دسترســی به عدالت و ارزان سازی عدالت، چاره ای نیست جز این که 
در روش های جاری و فرایندها و مدل درمان و بهداشــتمان بازنگری اساسی داشته 
باشــیم.وی ادامه داد:طی چندین دهه گذشــته ناخواسته و شــاید عامدانه به سمت 
اســتفاده از روش های گــران قیمت رفته ایم و  بارها شــنیده ایم که حجم و میزان 
فناوری ای که در ایران اســتفاده می شود به لحاظ کمیت بسیار بیشتر از کشورهای 
اتحادیه اروپاست که این مایه خرسندی نیست بلکه نشان دهنده آن است که ما نظام 
ســلامتمان را گران اداره می کنیم که این امر منجر به این شده است که روز به روز 

سطح انتظارات و توقعات از فناوری بالا رود.

رئیس هیأت امناء ســتاد دیه کشــور گفت: طبق آخرین آمار ارایه شده هم اکنون 
3۲0۲ زندانی جرایم غیرعمد در سطح زندان های کشور تحمل حبس می کنند که 

108 نفر از این زندانیان را زنان شامل می شوند.
به گزارش  روابط عمومی ســتاد دیه کشــور، سید اســدالله جولایی رئیس هیأت 
امنا این نهاد حمایتی در تشــریح آخرین وضعیت محکومان جرایم غیرعمد گفت: 
در حــال حاضر 30۹۴ زندانی مرد و 108 زندانــی به دلیل ناتوانی در تأمین دیون 
خصوصی و محکومیت های ناشی از تادیه دیات حوادث کارگاهی یا سوانح رانندگی 

در بند زندان حضور دارند.
وی ادامه داد: زندانیان بدهکار دیه ناشی از حوادث کار با هفت محکوم دیه منجر 

به فوت و ده محبوس دیه ناشــی از ایراد جــرح کمترین طیف بدهکارانِ تک قرار 
تحت حمایت ســتاد دیه را به خود اختصــاص داده اند و در مقابل محکومان مالی 
ناشــی از صدور چک یا ضمانت به واســطه این اوراق تجــاری با ۲3۶1 زندانی، 

شلوغ ترین دسته محکومان جرایم غیرعمد به شمار می روند.
فارس بیشترین زندانی غیرعمد را دارد

جولایی با مقایسه آمار استان های کشــور در قبال میزبانی از زندانیان غیربزهکار 
اظهار کرد: اســتان فارس با 385 زندانی جرایم غیرعمد در صدر فهرست بیشترین 
زندانی غیرعمد قرار گرفته است و در ادامه کرمانشاه با ۲85 محکوم واجد شرایط و 
استان های خراسان رضوی و خوزستان هر کدام با نگهداری از ۲۶1 زندانی غیرعمد 

در ردیف های بعدی این جدول عددی قرار دارند.
آمار زندانیان غیرعمد سمنان و خراسان شمالی تک رقمی است

رئیس هیأت امنا ســتاد دیه کشور با تقدیر از همراهی برخی از قضات در خصوص 
قبولی دادخواســت های اعسار یا تعدیل اقســاط گفت: امروز در برخی از استان ها 
افزون بر تاکید حداکثری روی مقوله پیشــگیری و آموزش عمومی، در راســتای 
ممناعت از ورود ناخواســته افراد به زندان ها برخی محاکــم با درک کامل از آثار 
ســو مجازات حبس، قدم بزرگی در کاهش جمعیت زندانیان برداشته و قابل تأمل 
اســت امروز به برکت همین اقدمات و نگاه حبس زدا در اســتان های ســمنان، و 

خراسان شمالی کمتر از 10 زندانی جرایم غیرعمد حضور دارند.

رئیس جامعه پزشکان داخلی ایران:

هشدار در مورد شیوع آبله میمونی؛ غافلگیر نشویم
رئیس جامعه پزشــکان داخلی ایران گفت: 
شــیوع آبله میمون علاوه بر آمریکا، اروپا و 
آفریقا، در برخی از کشــورهای آسیایی نیز 
مشاهده شــده، به همین خاطر به همکاران 
و مســئولان هشــدارهای لازم را می دهیم 
تا نسبت به گســترش احتمالی این بیماری 
غافلگیر نشوند و امکانات لازم را مهیا کنند.

به گزارش انجمن جامعه متخصصان داخلی، 
ایرج خســرونیا افزود: به دلیل شــیوع آبله 
میمون که شاید مجدد عده ای از هموطنان 
را تهدید به مرگ کند، باید نسبت به تأمین 
واکســن مناسب و دارو گوشزد کرد، چون با 
وجود ویروس کرونا و احتمال شیوع بیماری 
آبله میمون، این احتمال برای به وجود آمدن 
ویروس با ســوش جدیدتــر مطرح بوده، به 
همین خاطر توصیه می شــود از هم اکنون 
واکسن و تجهیزات لازم تهیه و تأمین شود.

وی با اشــاره به گرانی ها و پرکشیدن مواد 
غذایی ضروری از سفره مردم، اظهار داشت: 
این احتمال وجــود دارد که به دلیل ضعف 
سیســتم ایمنی و بی توجهی به بهداشــت 
فردی و اجتماعی، بیماری های عفونی مانند 
آبله میمون، کرونا، ســرخک و غیره شیوع 

بیشتری پیدا کنند.

وی ادامــه داد: آبله میمــون از نظر علائم 
شباهت هایی به آنفلوانزا دارد ولی با بدن درد، 
لرز، تب، استخوان درد شدید، به خصوص با 
تورم غدد لنفاوی گردن و دســت ها همراه 
است؛ چون بیمار ســخت درگیر می شود و 

گاهی منجر به مرگ خواهد شد.
خســرونیا تاکید کرد: هنــوز داروی خاصی 
برای این بیماری در نظر گرفته نشــده ولی 
پیشــگیرانه،  نکات  رعایت  اقدام  مهم ترین 

بهداشت فردی و زدن ماسک است.
وی با هشدار نسبت به اینکه هنوز ویروس 
کرونا از کشــورمان خارج نشده است، گفت: 
این انتظار برای عود و شــیوع مجدد کووید 
1۹ وجــود دارد بــه همین خاطــر توصیه 
می شــود افرادی که واکســن کرونا تزریق 
نکرده اند حتماً در اولین فرصت اقدام کنند و 
در صورت لزوم دز سوم و حتی دز چهارم را 
نیز تزریــق کنند. همچنین علاوه بر رعایت 
بهداشــت فردی و اجتماعی، سیستم ایمنی 
بدن خود را نیز با تغذیه مناسب تقویت کنند.

خسرونیا تصریح کرد: از آنجایی که بیماری 
آبله میمــون در جوندگان بــه ویژه موش 
نیز قابلیت گســترش دارد، باید از تماس با 
اینگونه جانوران خودداری شــود. شســتن 

دســت ها و ماســک زدن مهم است و باید 
از خــوردن غذا و آبی کــه احتمال آلودگی 
دارد، اجتنــاب کرد.رئیس جامعه پزشــکان 
متخصــص داخلی ایــران در ادامه پیرامون 
از مهم ترین مشکلات جامعه پزشکی  یکی 
یعنی تعرفه های پزشــکی نیز سخن گفت و 
افزود: تعرفه پزشکی باید بر اساس قانون و 
تصویب نامه های سال های گذشته منطبق با 
میزان تورم افزایش یابد ولی با وجود افزایش 
چهل تا پنجاه درصدی تورم، دولت فقط ده 
درصد تعرفه پزشــکی را افزایش داد که این 
عادلانه نیســت و با این رخداد بیمارستان ها 
و مطب ها دچار مشکلات شدید مالی و حتی 
ورشکســتگی یا عدم امــکان ارائه خدمات 

خواهند شد.
وی ادامــه داد: هزینه ها چند برابر شــده و 
نمی توان این هزینه ها را با این میزان تعرفه 
و حــق ویزیــت از بیماران تأمیــن کرد؛ از 
سوی دیگر بدون اینکه زیرساخت های لازم 
برای صدور نسخه الکترونیک محیا شود با 
این وضع قطعی برق و اینترنت، پزشــکان 
و بیماران با مشــکلات متعدد مواجه شــده 
اند. گاهی اختلال در ثبت کدهای خدماتی 
برای آزمایشــگاه یا رادیولوژی موجب شده 

تا متأســفانه خدمت دیگری به جای آنچه 
پزشک تقاضا کرده ارائه شود.

خسرونیا با اشــاره به هفته بدون دخانیات، 
گفت: هموطنان با استعمال سیگار یا قلیان 
علاوه بر ورود تعداد زیادی ماده شیمیایی و 
ســرطانزا به بدن، احتمال ورود میکروب و 
قارچ به ریه ها را افزایش می دهند. استعمال 
دخانیات باعث ســرطان های ناحیه قفســه 
صدری و ریه، دســتگاه گوارش، پانکراس، 

مثانه و پروستات می شود.
وی افــزود: اســتعمال دخانیــات یکی از 
مهم ترین علل مرگ با ســرطان اســت، به 
همیــن خاطر باید به طــور جدی فروش و 
مصــرف آن به ویژه بــرای جوانان ممنوع 
شــود ولی هنوز قیمت مــواد دخانی گران 
نشده و مالیالتی که بازدارنده خرید و مصرف 

دخانیات باشد نیز تعیین نشده است.
خســرونیا با اشــاره به برگزاری نخســتین 
همایش علمی پزشــکی از 1۷ تا ۲0 خرداد 
1۴01 در مرکز همایش های رازی دانشگاه 
ایران، اظهار داشت: پزشکان  علوم پزشکی 
در مــورد تازه هــای علمــی و موضوعاتی 
انــواع بیماری های  اپیدمی کرونا،  همچون 
متابولیک، بیماری های اعصاب و روان، قلب 

و عروق، کلیه، گوارش و کبد بحث و تبادل 
نظر خواهند کرد و یکی از  موضوعات مهم 

در این همایش آبله میمونی است.
آبلــه میمــون وارد ایران نشــده اســت/ 
کارشناســان در مرزها شرایط را کنترل می 

کنند
 وزیر بهداشــت درمان و آموزش پزشــکی 
در پاسخ به ســوالی درباره نگرانی مردم در 
خصوص آبله میمون اظهار کرد: این بیماری 
سال ها در کشورهای مختلف وجود داشته و 
مربوط به حیوانات است و به صورت اتفاقی 
به میمون منتقل شــده و به صورت اتفاقی 
هم به انسان منتقل شده است. این بیماری 
بیشتر عوارض پوستی دارد و میزان مرگ و 
میر آن مثل کرونا نیست و خیلی کم است.

 عیــن الهی یادآورشــد: در کشــور ما هم 
تعدادی موارد مشــکوک عنوان شده بود که 
نمونه های آن را به انســتیتو پاستور دادیم و 
هیچ کدام از آنها ثابت نشد. بنابراین هنوز در 
کشور ما ثابت نشده آبله میمون آمده باشد. 
با این حال کارشناســان وزارت بهداشــت 
در مرزها شــرایط را کنترل می کنند و اگر 
مــوردی بود حتماً در مورد آن اقدامات لازم 

را انجام خواهیم داد.

آبله میمون قدرت انتقال بیشتری دارد یا کرونا؟
سازمان بهداشت جهانی هشدار داد اگر در همین 
مقطع کنونی اقدامات لازم انجام شود، می توان 

آبله میمونی را مهار کرد.
به نقل از رویترز، یک مقام ارشد سازمان جهانی 
بهداشــت اظهار کرد: اولویت فعلی باید کنترل 
آبله میمونی در کشورهای غیرآندمیک باشد. این 

موضوع با اقدام سریع قابل دستیابی است.
آبله میمون به طور معمول یک عفونت ویروسی 

خفیف بومی کشــورهای آفریقایی است اما گسترش آن به کشورهای غیربومی مانند اروپا و 
ایالات متحده نگرانی هایی را ایجاد کرده اســت. تاکنون بیش از ۲00 کشــور این عفونت را 
تایید کرده اند و حدود ۲0 کشــور نیز موارد مشکوک داشته اند.سیلوی برایاند، مدیر پیشگیری 
بیماری های عفونی ســازمان جهانی بهداشت، درباره این بیماری گفت: ما تصور می کنیم اگر 
در حال حاضر اقدامات درست را انجام دهیم، می توانیم این بیماری را به راحتی مهار کنیم.

وی با تاکید بر اینکه هم اکنون فرصتی برای جلوگیری از شــیوع بیشــتر این بیماری وجود 
دارد، از همه مردم خواســت که نگران نباشــند زیرا انتقال ویروس آبله میمونی بسیار کندتر 
از ســایر ویروس ها مانند کروناست.مقامات بهداشت جهانی گفته اند: در حال حاضر نیازی به 
واکسیناسیون انبوه نیست اما واکسیناســیون هدفمند در صورت امکان برای تماس نزدیک 

افراد آلوده موضوعی است که باید آن را مد نظر قرار داد.

ده ها نوزاد رهاشده و هزاران خانواده 
متقاضی فرزندخواندگی
معاون ســازمان بهزیســتی گفته تا امروز بیش 
از 30 هــزار خانوادۀ متقاضی، در ســامانه ملی 
فرزندخواندگــی ثبت نام کرده انــد که 1۷ هزار 
پرونده تکمیل شــده است. محمد نصیری گفته 
پارســال ۶1 نوزاد رها شــدند که هم آنها و هم 
کودکانی که خانواده صلاحیت نگهداری شــان 
را ندارند، توسط دســتگاه قضایی به بهزیستی 
منتقل می شــوند. بــه گفتۀ معــاون اجتماعی 

سازمان بهزیستی، اگر سلامت اولیای کودک احراز نشود، آن کودک در شرایط فرزندخواندگی 
قرار می گیرد. نصیری گفته کمتر بودنِ کودکان فاقد سرپرســت به نســبت میزان متقاضیان 

فرزندخواندگی، باعث شده این خانواده ها چند سال در صف انتظار باقی بمانند.

عامل کلاهبرداری گسترده با عناوین نظامی 
و امنیتی بازداشت شد

عامل کلاهبرداری گسترده با عناوین نظامی و 
امنیتی با شکایت 300 شاکی شناسایی شد.

به گزارش مرکز رســانه قوه قضائیه، با دســتور 
دادستان دماوند و به همت سربازان گمنام امام 
زمان )عج( در »ســازمان حفاظــت اطلاعات 
ســپاه« عامل کلاهبرداری گســترده که تحت 
عناوین نظامی و امنیتی فعالیت می کرد دستگیر 
شــد.در پی ثبت شکایت های متعدد علیه فردی 

که با عناوین نظامی و امنیتی از مردم کلاهبرداری می کرد و با دســتور »دادســتان عمومی 
و انقلاب شهرســتان دماوند«، تلاش های گســترده اطلاعاتی بــا بهره گیری از روش های 
تخصصی آغاز شد و ضابطین سازمان حفاظت اطلاعات سپاه متهم ج_ر که با جعل عناوین 
و اســناد نهادهای اطلاعاتی مبادرت به کلاهبرداری گسترده تحت عنوان ثبت نام اعزام به 
حج، عتبات عالیات و … از شــکات کرده بود را بازداشــت کردند.گفتنی است تاکنون حدود 

300 نفر شاکی در این زمینه شناسایی شده اند.تحقیقات در این خصوص ادامه دارد.

هشدار قوه قضاییه به شهروندان برای کمک 
به زندانیان جرایم غیرعمد

معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قضاییه با ارسال پیامک سراسری به شهروندان هشدار 
داد برای کمک به زندانیان جرایم غیرعمد فقط به پایگاه اطلاع رســانی ستاد دیه کشور مراجعه یا 
کد دستوری #۷۷۷۷*۷80* را شــماره گیری کنند.به گزارش ایرنا، در پیامک معاونت اجتماعی و 
پیشگیری از وقوع جرم قضاییه آمده است: »هموطن گرامی برای پیشگیری از هرگونه سوءاستفاده 
احتمالی در کمک به آزادی زندانیان نیازمند جرایم غیرعمد و کســب اطلاع از شماره حساب های 
مربوطه و واریز کمک های مردمی، به پایگاه اطلاع رسانی ستاد دیه کشور به نشانی ipro.ir مراجعه 
و یا کد دستوری #۷۷۷۷*۷80* شماره گیری نمایید«.معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
قوه قضاییه با ســه اپراتور مخابراتی با هدف ارتقای آگاهی های عمومی و آشــنایی مردم با نحوه 
درســت اســتفاده از فناوری ها با محوریت کاهش وقوع جرم، تفاهم نامه همکاری دارد همچنین از 
سال گذشــته نیز در قالب »پویش ارتقای آگاهی های حقوق جامعه« برای شهروندان پیامک های 
هشــداری ارســال می شــود.علی غلامی معاون وقت قوه قضاییه ۲1 تیر 1۴00 در مراسم انعقاد 
تفاهم نامه پویــش ملی ارتقای آگاهی های حقوقی جامعه میان معاونت اجتماعی و پیشــگیری از 
وقوع جرم قوه قضاییه، سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی و سه اپراتور تلفن همراه گفت: 
ناآگاهی مردم، پیشــگیری از وقوع جرم را ســخت می کند، از این رو ارتقای آگاهی حقوقی مردم 

بسیار اهمیت دارد.

۲۱۰۰ پروژه ورزشی دانش آموزی در کشور 
احداث می شود

مدیرکل تربیت بدنی و فعالیت های ورزشی وزارت آموزش و پرورش گفت: در طرح شهید سلیمانی 
۲ هزار و 100 پروژه ورزشی دانش آموزی در کشور احداث می شود.

به گزارش ایرنا، روابط عمومی اداره کل آموزش و پرورش استان بوشهر روز شنبه به نقل از محمد 
جعفری در کارگاه توجبهی طرح شــهید ســلیمانی در جمع مدیــران و معاونان آموزش و پرورش 
شهرستان ها و مناطق استان بوشهر اظهار کرد: این پروژه ها شامل سالن ورزشی، چمن مصنوعی، 
زمین ســاحلی و کلاس درس تربیت بدنی با ۶00 میلیارد تومان اعتبار در کشــور اجرا می شــوند.

وی اضافه کرد: به اســتناد اسناد بالا دستی شامل سند تحول بنیادین، بیانیه گام دوم انقلاب، سند 
تحول دولت مردمی ایران قوی آیت الله رئیسی و برنامه درس ملی، تلاش کرده ایم تا برنامه ریزی  و 
فعالیت های حوزه معاونت تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش، در راستای تربیت تمام 
ســاحتی و شرکت جویی در فعالیت های ورزشــی و حرکتی، سلامت محور و شادی آفرین طراحی، 
تدوین و اجرا شــوند.جعفری افزود: در حوزه تربیت بدنی و فعالیت های ورزشــی چهار اســتراتژی 
توســعه کیفی برنامه درس تربیت بدنی، توسعه مشارکت والدین و دانش آموزان در فعالیت مکمل، 
توانمندســازی منابع انســانی و استانداردسازی اماکن ورزشی طراحی شــده است.وی تاکید کرد: 
مدیران مدارس مهمترین حلقه استراتژیک و راهبردی در اجرای سیاست های ستادی برای تحقق 
تربیت تمام ساحتی هســتند.مدیرکل تربیت بدنی و فعالیت های ورزشی وزارت آموزش و پرورش 
افزود: ســرانه فضای ورزشی دانش آموزی براساس استانداردها باید یک متر مربع باشد این درحالی 
اســت که در زمان حاضر این ســرانه در کشور 3۴ صدم مترمربع اســت.جعفری ادامه داد: استان 
بوشــهر با سرانه  ۷8 صدم مترمربع، بیشترین سرانه ورزشی دانش آموزی را در کشور دارد.مدیرکل 
تربیت بدنی و فعالیت های ورزشــی وزارت آموزش و پرورش بیــان کرد: پنج هزار و 35۶ فضای 
ورزشی درون و برون مدرسه ای شامل زمین چمن مصنوعی و طبیعی، استخر، پیست دو و میدانی، 
سالن های سرپوشــیده و کلاس های درس تربیت بدنی در کشور وجود دارد.وی اظهار کرد: 181 
پروژه ورزشــی دانش آموزی نیمه تمام از محل اعتبارات ملی شامل ۹۹ استخر، ۷3  سالن ورزشی 
سرپوشــیده و ۹خوابگاه ورزشی و پیست و دو و میدانی در سراسر کشور وجود دارد که از این تعداد 

پنج پروژه نیمه تمام مربوط به استان بوشهر است.

خبر

وزیر بهداشت: نخستین محموله واکسن کرونا به ونزوئلا صادر شد دستورالعمل های بهداشتی متناسب با شرایط به روزرسانی شود
وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی از آمادگی کشورمان 
برای صادرات چهار میلیون دُز واکسن کرونا خبر داد و گفت: 
نخستین محموله از واکسن صادراتی ایران به کشور ونزوئلا 
صادر شــد.به گزارش ایرنا بهرام عین الهی در پایان نشست 
کمیته اقدام مشــترک تنظیم بازار اســتان اردبیل در گفت و 
گو با خبرنگاران افزود: : من با ۹ وزیر بهداشــت کشورهای 
مختلــف ملاقات داشــتم و آمادگی خود را بــرای صادرات 
واکسن به کشورهای دیگر اعلام کردم و حتی می توانیم به 
کشــورهایی که از نظر توسعه وضعیت خوبی ندارند، مجانی 

واکسن بدهیم.
وی یادآورشد: الان چهار میلیون دُز واکسن آماده داریم و در 
نخســتین محموله یکصدهزار دز برای ونزوئلا ارسال کردیم 
که وزیر بهداشت این کشور دوباره تقاضا کرده مقدار بیشتری 
ارســال کنیم که باز هم خواهیم فرســتاد.عین اللهی گفت: 

اینکه ما می توانیم صادر کننده واکسن باشیم در حالیکه قبلا 
نیاز به واکســن داشتیم، افتخار بزرگی است و  ما با صادرات 
واکسن نشان می دهیم جمهوری اسلامی ایران همچنان یک 

کشور قوی در همه مسائل هست.

رئیس جمهور ضرورت به روزرسانی ضوابط بهداشتی متناسب 
با وضعیت جدید را مورد تاکید قرار داد و از وزارت بهداشــت 
خواست محدودیت های کرونایی و شرایط اجتماعات در وضع 
فعلی را برای مردم تبیین کند.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری، حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی رئیس 
جمهور در جلســه روز شنبه ســتاد ملی مقابله با کرونا تاکید 
کرد: اعمال محدودیت های کرونایی و شــرایط اجتماعات در 
وضعیت فعلی، به شکل دقیق و شفاف برای مردم تبیین شود 
تا تزلزلی در اجرای پروتکل های بهداشــتی بوجود نیاید و از 
شــیوع سویه های جدید کرونا پیشــگیری شود.وی در ادامه 
از زحمات شــرکت های تولیدکننده واکسن در داخل کشور 
قدردانی و از تلاش های آنها به عنوان افتخار ملی یاد کرد و 
خواستار تداوم حمایت از این شرکت ها و حل مشکلات شان 
برای فعالیت در عرصه های جدید تولید شــد.رئیس جمهور 

همچنین بر لزوم تشــکیل کمیته اجتماعی ستاد ملی مقابله 
با کرونا به منظور بررســی مســائل و مشــکلات اجتماعی، 
اقتصادی و روانی دوران پســا کرونا و اتخاذ تمهیدات لازم 

برای حل و فصل این مشکلات تاکید کرد.
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گوزن ایرانی در هامبورگ
فیلم کوتاه »گوزن« به نویسندگی و کارگردانی 
هادی بابایی فر به سی وهشتمین دوره جشنواره 
 Mo&Friese Young Short Film Festival
Hamburg راه یافت. این جشنواره از ۲۹ می تا 
۶ جــون مصادف با 8 تا 1۶ خرداد در هامبورگ 

آلمان برگزار می شود.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از روابط عمومــی پروژه، فیلــم کوتاه »گوزن« 
به نویســندگی و کارگردانی هادی بابایی فر در 

 Mo&Friese Young Short تازه ترین حضور جهانی خود به سی وهشتمین دوره جشنواره
Film Festival Hamburg راه یافت.

این جشــنواره کــه مورد تایید بفتا و اروپا اســت، از ۲۹ می تا ۶ جون مصــادف با 8 تا 1۶ 
خرداد ســال جاری در شهر هامبورگ آلمان برگزار می شــود. Mo&Friese یکی از معدود 
جشنواره هایی در جهان است که به طور کامل به فیلم های کوتاه کودکان اختصاص داشته و 

مخاطبان آن را رنج سنی ۴ تا 18 سال تشکیل می دهند.
»گوزن« پیش از این به جشــنواره برلین راه یافته بود و جایزه ویژه بهترین فیلم بخش نسل 

این رویداد سینمایی را به خود اختصاص داده بود.
پخش بین المللی این فیلم بر عهده شرکت AtoZinema به مدیریت آزاده مسیح زاده است.

کشف ۴ گور تاریخی در کف خانه های روستایی
سرپرست برنامه لایه نگاری »تپه اهرنجان« از 
کشف چهار گور مربوط به دوره مس و سنگ در 

کف خانه های روستایی خبر داد.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
و  میراث فرهنگی  پژوهشــگاه  روابط عمومی  از 
این کشف  افراسیاب گراوند درباره  گردشگری، 
تــازه توضیح داد: تپــه اهرنجان در راســتای 
مطالعات پیش از تاریخ شــمال غرب کشــور و 
حوضه دریاچه ارومیه، با هدف لایه نگاری برای 

مطالعه و شــناخت لایه ها و دوره های فرهنگی ادوار اســتقراری محوطــه و همچنین ارائه 
گاه نگاری نسبی و مطلق آن، گمانه زنی شد.

این باستان شناس تپه اهرنجان را از شاخص ترین محوطه های دوره نوسنگی و مس و سنگ 
در شمال غرب ایران معرفی کرد و افزود: از کاوش باستان شناختی این محوطه، چهار گور در 

عمق های متفاوت مربوط به دوره »مس و سنگ« شناسایی شده است.
گراوند که ریاســت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دســتی شهرستان سلماس را نیز به 
عهده دارد، گفت: اجســاد مکشوفه در داخل روستا و در زیر کف خانه ها به صورت چمباتمه یا 
جنینی روی یک پهلو، چپ یا راســت در جهات مختلف و معمولًا در جهت شمالی-جنوبی یا 

شرقی-غربی دفن شده اند.
او افزود: این اجســاد به صورت منفرد و در یک مورد به صورت دسته جمعی )سه تدفین( در 

گورهای بیضی و مستطیل شکل به خاک سپرده شده اند.
این باستان شناس ادامه داد: اجساد کشف شده معمولا بدون اشیاء هستند و تنها در یک مورد 
در کنار یکی از تدفین ها یک پیاله ســفالی و یک تیغه ابسیدینی )سنگی غنی از سیلیکات با 

بافت شیشه ای آتشفشانی سیاه رنگ( کشف شد.
سرپرســت برنامــه گمانه زنی اهرنجان افــزود: یکی از تدفین ها را با لایــه ای از گِل اخُری 

پوشانده اند و آثار گل اخری در کف چاله گور و همچنین روی استخوان ها دیده می شود.
گراوند درباره تپه اهرنجان گفت: این تپه از قدیمی ترین اســتقرارگاه های حوضه شمال غرب 
دریاچه ارومیه است که در شمال غرب شهر سلماس )آذربایجان غربی( و در کوی فرهنگیان 
واقع شــده و این اثر در سال 13۷۷ با شماره ۲10۲ به عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت 

رسیده است. 
برخی مستندات تاریخی، قدمت دوره مس و سنگ را از حدود ۶500 سال تخمین زده اند.

۴۰۰۰ امضا برای پس گرفتن شبکه نمایش 
خانگی از »ساترا«

کارزار درخواست تعدادی از سینماگران از رئیس 
جمهوری برای بازگشت مدیریت شبکه نمایش 
خانگی به وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی به 
بیــش از چهار هــزار امضا رســیده، آن هم در 
شرایطی که در روزهای گذشته اظهارنظر رئیس 
ســازمان صداوسیما درباره غیرقابل تماشا بودن 
برخی آثار در حال پخش از این شبکه به همراه 

خانواده، حاشیه ساز شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، 

جمعی از هنرمندان و سینماگران و علاقه مندان به سینما از ابتدای اردیبهشت ماه نامه ای را خطاب به 
ابراهیم رئیســی، رییس جمهوری اسلامی ایران با درخواست بازگشت مدیریت شبکه نمایش خانگی 
از صداوســیما به وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی را مطرح کردند که در بخشــی از این نامه آمده 
بود: »وضعیت اســفناک حاکم بر شــبکه نمایش خانگی که منجر به بیکاری نزدیک به ۶ هزار نفر و 
ضرر و زیان قریب به دوهزار میلیارد تومان برای ســینمای کشور شده است، در دولت قبل برخی از 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی بر آن شدند تا مسئولیت شبکه نمایش خانگی را به سمت سازمان 
صدا و ســیما ســوق دهند. نظر این طیف این بود که سازمان ســینمایی وزارت ارشاد در زمینه فیلم 
و سریال ســازی در شــبکه نمایش خانگی ، منفعلانه عمل می کند و نظارت لازم و کافی را در حفظ 
شــئونات اســلامی و رعایت هنجارهای جامعه در تولید محصولات نمایش خانگی به درستی اعمال 
نمی کنــد. آنها با طرح این موضوع در مجلس و بدون انجام کار کارشناســی دقیق در مورد این نقل 
و انتقال، موفق شــدند ســکان مدیریت و اختیارات حوزه نمایش خانگی را از وزارت ارشاد سلب و در 
اختیار ســازمان صدا وســیما قرار دهند.«این نامه در حالی حدود یک ماه قبل برای جمع آوری امضا 
منتشر شد که اخیراً پیمان جبلی - رییس سازمان صداوسیما- با حضور در میان دانشجویان دانشگاه 
شــریف در پاسخ به سوالی درباره نظارت بر شــبکه نمایش خانگی و پلتفرم ها خطاب به دانشجویان 
بیان کرد: »هیچ کدام از شما به هیچ وجه همراه با خانواده محترمتان حاضر به نشستن پای یکی از 
قسمت های ســریال هایی که همین الان از شبکه نمایش خانگی پخش می شود، که اسم نمی برم و 
شــما حتماً می دانید، نیستید.«البته او در بین صحبت های خود از واژه مستهجن هم استفاده کرد که 
به نظر می رســد با تاکیدی که روابط عمومی این سازمان داشته، جبلی این واژه را بیشتر برای برخی 
برنامه ها در بعضی از پلتفرم هایی که در قالب گیمینگ پخش زنده دارند، عنوان کرده اســت. با این 
حال ادعای او بر مســئله دار بودن سریال های شبکه نمایش خانگیِ در حال پخش و اینکه اگر اداره 
نظارت دارند، ادعای سلیقه ای نیست بلکه وظیفه است که قانون اساسی بر گردن آن ها )صدا و سیما( 
گذاشــته با واکنش های مختلفی از سوی اهالی سینما که بســیاری از آن ها در دو، سه سال گذشته 
مشــغول فعالیت در شبکه نمایش خانگی بودند، شــد.در این باره کمیته رفع موانع تولیدات فرهنگی 
متشــکل از صنوف کانون کارگردانان ایران، اتحادیه تولیدکنندگان فیلم و برنامه های تصویری ایران 
و انجمن صنفی شــرکت های ویدیویی آنلاین در بیانیه ای با اشــاره به جمله های مختلف و پربحث 
جبلی گله هایی را مطرح کردند.یاداوری می شــود که ماجرای اختلاف  میان وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی و ساترا به عنوان زیرمجموعه ی از صدا و سیما در افطاری بعضی هنرمندان با رییس جمهور 
نیز مطرح شد. با این وجود کارزار جمع آوری امضا )به آدرس www.karzar.net/388۹۹( همچنان 
تا ســوم تیرماه ادامه دارد و تاکنون بیش از چهار هزار و ۲00 نفر از جمله فاطمه معتمدآریا، علیرضا 
داودنژاد،ابوالحسن داوودی، مهتاب کرامتی، محمدعلی نجفی، علی سرتیپی، مهرداد خوشبخت، پرویز 
فلاحی پور، علی ژکان، مهدی نادری، مصطفی کیایی، جابر قاســمعلی، کیومرث پوراحمد، محســن 
تنابنده، حمیدرضا قطبی، امیرحســین فتحی، فرشــته صدرعرفایی، بهنوش طباطبایی، نرگس آبیار، 
هاتف علیمردانی، جمال ساداتیان، ستاره پسیانی، احمد بهرامی، پانته آ بهرام، جمشید محمودی، جواد 
نوروزبیگی، مهتاب نصیرپور، شــاهد احمدلو، گلاب آدینه، رامتین لوافی، منیر قیدی، رویا تیموریان، 
الهام کردا، مســتانه مهاجر، ترلان پروانه، امیر دژاکام، علی شــادمان، غزل شاکری، حامد محمدی، 

بیژن امکانیان و شهرام شاه حسینی آن را امضا کرده اند.

خبر

پیش بینی ورایتی و گاردین؛

»برادران لیلا« یا »عنکبوت مقدس«؟
هفتادوپنجمیــن دوره از جشــنواره فیلم کن 
به مرور به پایان خود نزدیک می شــود و به 
زودی هیــات داوران برندگان این دوره را در 
شــاخه های مختلف اعــلام خواهند کرد. در 
این میان در بخش اصلی مســابقه جشنواره 
، سعید روســتایی در »برادران لیلا« با تیمی 
متشــکل از چهره های مطرح کشور و علی 
عباسی در »عنکبوت مقدس« با داستان یک 
قاتل مشهدی و با بازی زهرا امیر ابراهیمی، 
سوژه پیشبینی های ورایتی و گاردین هستند. 
چراکه ورایتی »عنکبــوت مقدس« را بخت 
اول دریافت نخل طلای کن، و گاردین سعید 
روستایی را به عنوان بخت اول دریافت جایزه 

بهترین کارگردان می داند.
علی عباسی با سوژه سعید حنایی

به گــزارش روزنامه »صبح امروز« ســعید 
حنایی و قتل هایی که مرتکب شــد تا امروز 
سوژه آثار متعدد ســینمایی بوده است. از آن 
جمله میتــوان به مســتند »عنکبوت آمد« 
ســاخته مازیار بهــاری درباره ایــن قاتل و 
همراه بــا مصاحبه با او، فیلــم »عنکبوت« 
ساخته ابراهیم ایرج زاد و بازی محسن تنابنده 
در نقــش ســعید حنایی و حــالا »عنکبوت 
مقدس« با حضور زهرا امیرابراهیمی ساخته 
علی عباســی اشاره کرد که در جشنواره فیلم 
کن روزنمایی شــد. علی عباســی کارگردان 
ایرانی ۴1 ســاله مقیم دانمارک است که تا 
مقطع کارشناسی در ایران تحصیل و سپس 
به اروپا مهاجرت کرده اســت. او در ســوئد 
معماری خواند و مدتی بعد وارد مدرســه ملی 
فیلم دانمارک شــد. عباســی با فیلم »مرز« 

)Border( که برنده جایزه بخش نوعی نگاه 
جشــنواره فیلم کن ۲018 شــد و به عنوان 
نماینده کشور ســوئد در بخش بهترین فیلم 
خارجی زبان مراسم اسکار شرکت کرد، بیش 

از گذشته شهرت یافت.
فیلم عباسی چطور ارزیابی شده است؟

درا ایــن میان امــا هرچند بــه گفته برخی 
منتقدیــن »عنکبــوت مقــدس« چنــدان 
شــانس موفقی نخواهد داشــت چراکه هنر 
را به سیاست آغشــته کرده و هدف ان ارائه 
تصئیری زننده و اشــتباه از ایران اســت، اما 
به نظر می رســد منتقدان انگلیســی زبان در 
مجموع نــگاه مثبتی به این اثر ســینمایی 
داشته اند. گردآوری ۲0 نقد در وبسایت راتن 
تومیتــوز درباره این فیلــم حاکی از رضایت 
۹0 درصدی منتقدان اســت و 11 نقدی که 
در وبســایت متاکریتیک مورد بررســی قرار 
گرفته هم نشان می دهد ۹ منتقد درباره فیلم 
»عنکبوت مقدس« نقدهای مثبت و ۲ منتقد 
نقدهای میانه نوشته اند. بررسی مجموعه این 
نقدهــا نمره متــای ۷5 از 100 را برای فیلم 
به ثبت رسانده است. همچنین مجله ورایتی 
در یــک پیش بینی عجیــب فیلم »عنکبوت 
مقدس« را بخــت اول دریافت نخل طلای 

کن هفتادوپنجم دانست.
به گزارش ایرنا، این مجله به رســم هرسال، 
امسال نیز پیش بینی های خود از برندگان این 
دوره از جشــنواره کن را مطرح کرده است، 
پیش بینــی ای که با توجه بــه واکنش های 
منتقــدان کمی عجیــب و غریــب به نظر 
می رسد.براساس پیش بینی مجله ورایتی فیلم 
عنکبوت مقدس ســاخته علی عباسی بخت 

اول دریافت نخل طلای کــن هفتادوپنجم 
است. این در حالی است که منتقدان سینمایی 
معتقدند عنکبوت مقدس بیشــتر در حد یک 
تله فیلم است تا اثری سینمایی درخور جایزه 
که از قضا هم از مناظر گوناگون چهره ایران 
و ایرانی را به شــدت مخدوش نشان داده و 
تصویــری زننده از جامعــه ی امروز ایران به 

مخاطبان جهانی ارائه کردند.
رضــا منتظری خبرنــگار ایرانــی حاضر در 
جشــنواره کن پیش تر درباره رونمایی از فیلم 
عنکبوت مقدس در این جشــنواره گفته بود: 
در ســانس رونمایی در گرند تئاتر لومیر فیلم 
را دیــدم. نکته ای که عجیــب به نظر می آید 
متوجه این نکته اســت که شاهد بودیم که 
فیلمی سیاســی که اتفاقاً در آن از مولفه های 
هنر ســینمای کمترین نشــان را داشت در 
بخش اصلی جشــنواره کن به نمایش درآمد 
و در کمال تعجب با تشویق فراوان و به قول 
معروف با جیغ و دست و هورا هم همراه شد.

این فعال رسانه ای تصریح کرد: با دیدن این 
تصاویر و در قامت فعالی رســانه ای بســیار 
تعجب کردم و با خــود گفتم چگونه ممکن 
است جشنواره  فیلم کن که بنا دارد رویدادی 
تام و تمام هنری باشــد میزبان چنین فیلمی 
با ســاختار فوق العاده ســطحی، دم دستی، با 
شــعارهای گل درشــت و تند علیه ایران و 
ایرانی باشــد. فیلمی که تنهــا هدفش ارائه 
تصویــری مخدوش و تخریب گــر از جامعه 
ایران اسلامی را نشــان می دهد. همه اینها 
بازتاب تلخی وصف ناشــدنی است که این 

جشنواره را به خود مبتلا کرده است.
عنکبــوت مقــدس کــه در کشــور اردن 

واقعی  روایتگر داســتان  فیلمبرداری شــده 
ســعید حنایی یک قاتل زنجیره ای زنان در 
مشهد است که در سال های 13۷۹ و 1380 
شمسی، 1۶ زن را به قتل رساند و در نهایت 

در ۲8 فروردین 1381 در مشهد اعدام شد.
براســاس پیش بینی ورایتــی، فیلم توری و 
لوکیتا برنده جایزه بزرگ جشنواره کن خواهد 
شــد و پارک چان ووک بــرای فیلم تصمیم 
به رفتن جایــزه بهترین کارگردان را به خانه 

می برد.
دالی د لئون برای بــازی در فیلم مثلث غم 
جایــزه بهترین بازیگر زن را می گیرد و ویگو 
مورتنســن برای فیلم جنایــات آینده جایزه 
بهترین بازیگر مرد را. براساس این پیش بینی 
همچنین جایــزه بهترین فیلمنامه برای فیلم 
آر. ام. ان به کریستین مانگیو  و جایزه هیات 
داوران به فیلم نزدیک ساخته لوکاس دونت 

اهدا خواهد شد.
سعید روستایی بخت اول دریافت جایزه 

بهترین کارگردان
در مقابــل این پیش بینــی ورایتی، روزنامه 
گاردین ســعید روســتایی را به عنوان بخت 
اول دریافــت جایــزه بهتریــن کارگردان از 
هفتادوپنجمیــن دوره جشــنواره فیلــم کن 

معرفی کرد.
فیلم برادران لیلا به عنوان نماینده ســینمای 
ایران در ایــن دوره از جشــنواره فیلم کن، 
درباره زنی به نام لیلا )ترانه علیدوستی( است 
که در سن چهل سالگی، تمام زندگی خود را 
صرف مراقبــت از والدین و ۴ برادرش کرده 
اســت و خانواده ای پرتنش دارد که زیر فشار 
قرض های متعدد است. در حالی که برادران 

او به ســختی تلاش می کننــد خرج زندگی 
خود را دربیاورند، لیلا نقشــه ای می چیند… 
برادران لیلا به نویسندگی و کارگردانی سعید 
روســتایی و بازی ترانه علیدوســتی، پیمان 
معــادی، نوید محمــدزاده، فرهاد اصلانی و 
ســعید پورصمیمی ساخته شده و پخش بین 

الملل آن برعهده کمپانی وایلد بانچ است
در این خصوص پیتر بردشــاو، منتقد ارشــد 
روزنامــه گاردیــن، همزمان بــا آخرین روز 
از هفتادوپنجمیــن جشــنواره فیلــم کن در 
یادداشــتی پیش بینی خــود از برندگان دوره 
حاضر از این رویداد سینمایی را معرفی کرد.

براســاس پیش بینی های این منتقد نام آشنا، 
نخل طلای جشنواره امسال به فیلم تصمیم 
به رفتن ساخته پارک چان ووک خواهد رسید 
و فیلم نزدیک بــه کارگردانی لوکاس دونت 

جایزه بزرگ را دریافت خواهد کرد.
به عقیده برنارد شــاو، جایــزه هیات داوران 
هفتادوپنجمین دوره از جشنواره کن به فیلم 
آرامش ساخته آلبرت ســرا می رسد و جایزه 
بهترین کارگردانی برای فیلم برادران لیلا به 

سعید روستایی اهدا خواهد شد.
 پیرفرانچســکو فاوینو برای بــازی در فیلم 
نوســتالژی جایزه بهترین بازیگر مرد و تانگ 
وی بــرای نقش آفرینــی در فیلم تصمیم به 
رفتن برنــده جایزه بهترین بازیگر زن خواهد 

شد.
 در ایــن پیش بینــی همچنیــن شــارلوت 
واندرمیــرش و فیلیکس ون گرینینگن برای 
نگارش فیلمنامه فیلم هشــت کوه به عنوان 
بهترین  جایــزه  دریافــت  اول  بخت هــای 

فیلمنامه معرفی شدند.

من بنکسی نیستم! افشاگری کتایون ریاحی 

»مستر بین« در نبرد با یک زنبور!

گمانه زنی درباره هویت واقعی »بنکســی« نقاش مشهور و 
در عین حال ناشــناس آثار هنر خیابانی، باعث شــد که یک 

سیاستمدار ولزی از سمتش استعفا دهد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، »ویلیام 
گانون« که یک سیاســتمدار ولزی اســت، به دلیل حواشی 

معرفی او به عنوان »بنکسی« ، از سمتش استعفا داد.
این اتفاق درحالی رخ داده اســت که مشــخص نیست این 

شایعات توسط چه کسانی و به چه علت به وجود آمده اند.
اما »گانون«  می گوید مردم مدام از او می خواســتند تا ثابت 
کند او »بنکسی «  است یا نه و این کار توانایی او برای فعالیت 
در شغلش به عنوان یک عضو شورا از او گرفته بود. کار حتی 
به جایی رســید که او ناچار شد علامتی را بر لباسش نصب 

کند که روی آن نوشته شده است »من بنکسی نیستم«.
»گانــون«  در گفت و گویی با »تلگراف« گفت فکر می کند، 
شــایعات درباره اینکه او »بنکســی« اســت توسط یکی از 
گروه های شــورای رقیب آغاز شده اســت و آن ها از سابقه 
فعالیت او بــه عنوان یک هنرمند برای مبنــای این ادعاها 

استفاده کرده اند.
به گفته »گانون«  این فرضیه که او »بنکســی« اســت در 
ژانویه اخیر پخش شــد و زمانی که او به عنوان عضو شــورا 

انتخاب شد به اوج خودش رسید.
در نهایت حواشی به حدی رسید که »گانون«  و همکارانش 
به این نتیجه رســیدند بهتر است او برای جلوگیری از ایجاد 

هرج و مرج بیشتر در شهر، از سمتش استعفا دهد.

جنبــش METOO به معنای »من هم«  مدتی اســت که 
در فضای هنری کشــور سروصدای زیادی به پا کرده است، 
چراکه بیان آزار جنســی توسط زنان یک تابوشکنی است که 
نیازمند وجود جرات، قدرت و شــهامت برای بیان آن اســت 
و به بر هم زدن حاشــیه امن متجــاوزان کمک می کند. در 
این میان آخرین مورد از این جنبش از افشــاگری یه چهره 

سرشناس بازیگری خبر میدهد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« کتایون ریاحی درباره فساد 
در ســینما ادعای جدیدی کرده است. روز گذشته این بازیگر 
با هشتگ های » meetoo ، canfestival و خشونت علیه 

زنان« در صفحه اینستاگرامی خود نوشت:
» آن ســال ها آقای داوود رشیدی ریاست هیئت مدیره خانه 

سینما و آقای پورصمیمی دستیار یا معاون بودند.
این عکس مربوط به بیست و پنج سال پیش است.

آن ســال ها آقای داوود رشیدی ریاســت هیئت مدیره خانه 
سینما و آقای پورصمیمی دستیار یا معاون بودند.

من توسط همکاران خودم و در خانه سینما به اتهامات واهی 

بازجویی و مواخذه شدم. آقای پورصمیمی که در نقش بازجو 
وارد شده بود با سوء اســتفاده از موقعیت خود به من تعرض 
کرد. روزگار ســختی بود و من هیچ نگفتم. هنوز پس از ۲5 
سال روح و روانم از این حادثه تلخ التیام نیافته و آزرده است.

به یاد داشته باشیم اگر ثروت، شهرت و قدرت مهار نشود، اگر 
اخلاق و قانون اقتدار نداشته باشند، این فساد است که همه 

جا با قلدری حکومت می کند.«

تریلر سریال»انسان در برابر زنبور« با بازی روان اتکینسون 
منتشر شد.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از کولیدر، روان 
آتکینســون با ســریال کمدی نتفلیکس بازگشــته است و 
این بازیگر محبوب نقش هــای کمدی با بزرگ ترین چالش 
زندگی اش در این ســریال روبه رو شده است: مقابله با یک 
زنبور!در سریال جدید »انسان در برابر زنبور« که دیروز اولین 
تریلرش از سوی نتفلیکس منتشــر شد روان آتکینسون در 
نقش شخصیتی دیده می شــود که باید از یک خانه اشرافی 
مراقبت کند و دیده شــدن یک زنبــور در خانه و مقابله این 
شــخصیت با آن در نهایت خانه و همه دنیای او را به آتش 

می کشد.
این ســریال که در آن آتکینســون بار دیگر با کمدی های 

فیزیکــی اش دیــده خواهد شــد از ۲۴ ژوئن در دســترس 
علاقه مندان قرار می گیرد.

آتکینســون از تهیه کنندگان این ســریال هم بوده و ویلیام 
دیویس نویســنده »چگونه اژدهای خــود را تربیت کنید« و 
دیوید کر سازنده »قصد توهین نیست« نویسنده و کارگردان 

آن هستند.
گر چــه در این تریلر از دیگر بازیگران ســریال چیز زیادی 
نشان داده نشــده جینگ لوسی، کلودی بلکلی، تام بیسدن، 
جولیــن رایند-تــوت، گرگ مک هیــو و ایندیــا فولر دیگر 

بازیگران این سریال ۹ اپیزودی هستند.
آتکینســون چندی پیش تاکید کرد که دیگر دوســت ندارد 
در نقش »مســتر بین« دیده شــود اما بــازی در فیلم ها و 

سریال های کمدی و غیرکمدی دیگر را ادامه می دهد.
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استاندار خراسان رضوی به معدن داران 
سهل انگار در تمدید پروانه هشدار داد

استاندار خراسان رضوی به بهره بردار معادنی که 
وفق ماده ۴5 آیین نامه اجرایی قانون معادن نسبت 
به ارایه درخواســت تمدید پروانه بهره برداری در 
مهلت مقرر اقدام نکرده اند، هشدار داد تا هر چه 

سریعتر این موضوع را تعیین تکلیف کنند.
به گــزارش اداره کل روابط عمومی اســتانداری 
خراسان رضوی؛ یعقوبعلی نظری روز گذشته در 
نشست شورای معادن خراسان رضوی گفت: ۶1 

معدن در استان طبق آیین نامه مزبور 18 ماه قبل از پایان اعتبار پروانه بهره برداری، درخواست 
تمدید پروانه را به سازمان صنعت معدن و تجارت استان ارایه نکرده اند.

وی بیان کرد: این معادن به سه دسته تقسیم شده و براساس این دسته بندی، معادنی که تعطیل 
هستند اعمال قانون شده و طبق مصوبه شورای معادن از ید بهره بردار انتزاع می شوند.

نظری ادامه داد: دســته دوم معادن کم کاری هستند که مهلت قانونی برای آنها در نظر گرفته 
می شود و باید در این مدت علاوه بر افزایش فعالیت خود نسبت به ارایه درخواست تمدید پروانه 
اشــان به سازمان صمت اقدام کنند، در غیر این صورت از بهره بردار این معادن سلب صلاحیت 

خواهد شد.
وی اظهار داشت: دسته سوم معادنی هستند که فعال بوده و باید در مهلت مقرر نسبت به تمدید 

پروانه اشان اقدام کنند در غیر این صورت بلافاصله از صاحب معدن سلب صلاحیت می شود. 
معادن گرانیت جنوب مشهد و معضل تمدید پروانه آنها 

در ادامه این نشســت، وضعیت معادن هشت معدن گرانیت جنوب مشهد که دادستان این شهر 
نسبت به اعلام اتمام پروانه بهره برداری آنها از شهرداری، اداره کل راه و شهرسازی و اداره کل 

حفاظت محیط زیست استان استعلام گرفته بود، بحث و بررسی شد.
به گفته رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی از هشت معدن مزبور پنج معدن 
فعال بوده و سالانه بین 100 تا 1۲0 هزار تن تولید دارند، در کنار آنها نیز هفت کارخانه سنگ بری 

در منطقه ده غیبی و خلج فعالیت داشته و فرآوری مواد معدنی را انجام می دهند.
امیررضا رجبی علت مخالفت ادارات مربوطه برای ادامه فعالیت این معادن را مشــکلات زیست 
محیطی آنها و همچنین قرار داشــتن اشان در حریم شهر مشهد ذکر و بیان کرد: آخرین تاریخ 

مدت اعتبار پروانه بهره برداری این معادن سال 1۴0۷ است.
اســتاندار خراســان رضوی درباره این معادن گفت: از آنجا که معادن مزبور حقوق دولتی خود را 
پرداخت می کنند و دو تا سه هزار شغل ایجاد کرده اند، نمی توان مانع فعالیت آنها شد و باید شیوه 

جایگزین برای ادامه فعالیت آنها در نظر گرفت.
نظری اضافه کرد: لازم اســت با توجه به عوارض ایجاد شــده از ســوی معادن گرانیت جنوب 
مشــهد، پس از انجام یک بازدید میدانی از سوی مدیران دست اندرکار، یک بررسی کارشناسی 
در خصوص تاثیرپذیری عینی و عملی محیط زیست از آنها، تاثیرگذاری آنها در محدوده شهری، 

میزان اشتغال معادن و سنگ بری ها انجام گیرد.
وی اظهار داشت: اگر کمیته کارشناسی به این نتیجه رسید که معضلات تداوم فعالیت این معادن 

بیشتر از مزایای آنها است، باید روش جایگزینی برای این مهم اتخاذ شود.
خسارت به جا مانده از برداشت معادن شن و ماسه شورای معادن خراسان رضوی در ادامه نشست 

خود به مساله معادن شن و ماسه و خسارت گسترده آن بر اراضی کشاورزی پرداخت.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی در این نشست گفت: روزانه ۲0 هزار تن 

شن و ماسه در مشهد مصرف می شود که این میزان از سه نقطه در این شهر تامین می گردد.
رجبی افزود: با توجه به اینکه اکثر عرصه های برداشت شن و ماسه مستثنیات است، سازمان جهاد 
کشــاورزی موضوع تغییر کاربری را مطرح می کند، در حالی که برداشت شن و ماسه از عرصه 
تغییر کاربری به شمار نرفته و با بازسازی حفره ایجاد شده با سطح کمی از خاک کشاورزی عرصه 

بار دیگر قابل کشت است که این بازسازی در برخی از عرصه ها انجام گرفته است.
رییس ســازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوی نیز در این نشست گفت: سخت گیریهای 
بیش از حد و بوروکراســی اداری باعث شده که نیمی از معادن شن و ماسه در مشهد به صورت 
غیرمجاز به فعالیت خود ادامه دهند لذا اکثر آنها مسئول فنی ندارند و تحت نظارت این سازمان 

قرار نمی گیرند.
ترشیزیان اظهار داشت: از آنجا که برداشت معادن معضلات زیادی ایجاد می کند، وزارت صنعت 
معدن و تجارت صدور مجوز برای معادن شن و ماسه در اراضی مسطح را ممنوع کرده و فقط آن 

را در سطوح با ارتفاع مجاز دانسته است.
وی پیشنهاد کرد که می توان با یک کار کارشناسی توسط اداره زمین شناسی، مناطق مستعدی 
برای برداشــت شن و ماسه در اطراف مشــهد یافت که اندک اندک معادن موجود بسته شده و 
در قالب یک مجتمع در مناطق مستعدی که معضلاتی زیست محیطی و خسارتی برای اراضی 

کشاورزی نداشته باشند، گرد هم آیند.
اســتاندار خراســان رضوی در جمع بندی این بخش گفت: حفظ اراضی کشاورزی و خاک در 
اولویت اســت و باید راهکار جایگزینی برای ادامه برداشت شن و ماسه بدون خسارت وارد آمدن 

به اراضی کشاورزی یافت.
نظری اظهار داشــت: دریافت هزینــه تغییر کاربری از معادن و پرداخت آن به ســازمان جهاد 
کشاورزی در اصل موضوع تغییری ایجاد نمی کند و خسارت بوجود آمده برطرف نمی شود، لذا 
باید بهره برداران معادن شن و ماسه را مکلف کرد که شرط تمدید پروانه آنها رفع خسارت به جا 

مانده بر روی اراضی کشاورزی باشد.
وی تاکید کرد: لازم است یک اقدام کارشناسی برای وضعیت معادن شن و ماسه اطراف مشهد 
انجام گیرد و فرآیند بهره برداری و ترمیم آن بررسی شود، ضمن اینکه مطالعات لازم برای پیدا 

کردن منطقه ای جایگزین منطقه کنونی برای برداشت شن و ماسه انجام گیرد.
استاندار خراسان رضوی در ادامه این نشست در خصوص دریافت یک درصد از فروش معادن و 
صنایع معدنی مستقر در منطقه سنگان از توابع شهرستان خواف به خزانه دولت گفت: از آنجا که 
طبق قانون این یک درصد صرف بازسازی خسارتهای به جا گذاشته در منطقه می شود، لذا این 

موضوع با تاکید بر دریافت یک درصد، باید به نحو مطلوب مدیریت شود.

 سهم ۱۳ درصدی خراسان رضوی 
در جابه جایی مسافران

معــاون اداره  کل راهــداری و 
حمل ونقــل جاده ای خراســان 
رضــوی از ســهم 13 درصدی 
استان در جابه جایی کل مسافران 

در کشور خبر داد.
رضا صحراگــرد در گفت وگو با 
ایســنا در خصوص میزان تردد 
ورودی وسایل نقلیه به خراسان 
اظهار  در ســال 1۴00  رضوی 
کرد: بیش از 1۴ میلیون و 500 
هزار وسایل نقلیه در سال 1۴00 
به خراسان رضوی وارد شده  که 

1۹ درصد از این ترددها را وسایل نقلیه سنگین به خود اختصاص داده است.  
وی در خصوص میزان مســافر جابه جا شده در سال 1۴00 افزود: آن سال بیش از 13 میلیون و 
1۲0 هزار مســافر در محورهای خراسان رضوی جابه جا شدند که نسبت به سال ۹۹ یک درصد 

افزایش داشت.  
معاون اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای خراســان رضوی با اشاره به تعداد سفر انجام شده 
در ســال گذشته تصریح کرد: طی سال 1۴00 بیش از یک میلیون و 100 هزار سفر در خراسان 
رضوی انجام شد که نسبت به سال ۹۹ حدود 11 درصد افزایش داشت. همچنین تعداد سفرهای 

انجام شده در آن سال ۹ درصد از تمام سفرهای کشور را به خود اختصاص داده است.
صحراگرد ادامه داد: 5۲۹0 دستگاه ناوگان حمل ونقل عمومی مسافری زیر نظر 18 پایانه مسافری 
عمومی در خراســان رضوی فعالیت دارد که هشت درصد تمام ناوگان های حمل ونقل مسافری 

کشور را به خود اختصاص داده  است.  
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کلنگ تخریب بر پیکره خاطرات خراسان شمالی
100 بنای تاریخی شناسایی شده در خراسان شمالی وجود 
دارد که تاکنون کلنگ تخریب بر پیکره آنها فرود نیامده، 
اما زمزمه های مبنی بر فروریختن این آثار با ارزش به علت 

گرانی زمین و مسکن شنیده می شود.
تک تک اجزای این منازل با ما ســخن می گویند و انگار 
زنده اند و خاطرات ناپیدای چندین نســل را به دوش می 
کشــند اما امان از این روزها که ســود اقتصادی بر حفظ 
میراثی قدیمی می چربد و انگار صاحبان این املاک کمر 
بســته اند تا این بناها را خراب کننــد و به جای آن یک 

مجموعه های آپارتمانی بسازند.
در حاشیه یکی از خیابان های قدیمی شهر نگاهم به یک 
در چوبی قدیمی می افتد؛ دری که با نقش و نگاری ساده 
در قاب دیواری آجری جا خوش کرده اســت و بوته هایی 
نسترن زرد و قرمز که با نسیم حرکت می کنند گاه به گاه 
صورت زیبای این در چوبی را می پوشانند و انگار سرگرم 

قایم موشک بازی هستند.
درختان قدیمی بزرگ و کوچک  از پشت این دیوار قدیمی 
کاهگلی سرک می کشند و برخی اوقات نیز با دست های 
بخشــنده خود توت و زردآلوی نورس زیر پای عابران می 
ریزند و همه این زیبایی ها دســت ما را به دست کلون در 
مــی دهد تا با اذن صاحبخانه مهمان او شــویم و اندکی 
در آســایش این خانه قدیمی صد ساله آرامش را مهمان 

جانمان کنیم.
وارد این خانه ها که می شویم انگار وارد خانه های تاریخی 
شده ایم که در فیلم ها و سریال ها آنها را تماشا کرده ایم.

هشتی های نیمه تاریک، حیاط های بزرگ و حوض های 
زیبــا و درو پنجره های چوبی که با زنجیر های ظریف و 
محکم به چهارچوب های چوبی متصل هستند ناگهان تو 
را به قلب تاریخ پنهان در دل این خانه ها پرتاب می کند و 
در هیاهو و رفت و آمد ساکنان این خانه ها گم می شویم.

بــا نگاهی دقیق تر در هر گوشــه بجنورد و شــهرها و 
روستاهای قدیمی خراسان شمالی بناهای قدیمی دیده می 
شود که بار خاطرات صدها ساله مردم را به دوش دارند  و 

یادآور فرهنگ و هویت شهروندان این دیار هستند.
خطر تخریب خانه های قدیمی

این خانه های قدیمی که در کوچه پسکوچه های شهر پناه 
گرفته اند این روزها با خطر تخریب مواجه اند و منتظرند 
تا زمانی که تیشــه منفعت طلبی ریشه آن ها را قطع کند 
و البته کم نیســتند خانه هایی که مربوط به عهد قاجار و 
پهلوی اول و دوم بودند اما مالکانی که تمایلی به ثبت آن 
ها در فهرســت آثار ملی نداشتند راه تخریب و فروش آن 

ها را در پیش گرفتند.
اگــر گذرتان به خیابان امیریه بجنــورد بیفتد یکی از این 
منازل قدیمی را خواهید دید خانه ای که 100 ســال قبل 
گمرک بود و اکنون گلفروشــی شده است و خوشبختانه 

هنوز هم زنده اســت و نفس می کشد اما ممکن است به 
علت موقعیت مکانی خوبی کــه دارد دیر یا زود تخریب 

شود.
چند منزل آن سوتر خانه نیز یک بنای دیگر قدیمی جلب 
توجه می کند که منزل یکی از بزرگان بجنورد قدیم بود 
و هم اکنون نیز برجا و اســتوار است و شور زندگی در آن 

موج می زند.
در محله هایی مثل ســاربان محله، خیابان امیریه، نادر، 
شریعتی، فردوسی و در بافت مرکزی شهر بناهای تاریخی 
و قدیمی وجود دارند کــه برخی از آن ها هنوز ثبت ملی 
نشــده اند و برخی نیز با وجود این که در فهرست میراث 
فرهنگی استان به ثبت رسیده اند اما در حال تخریب اند و 

رسیدگی و توجه جدی به آن ها نمی شود.
یکی از این بناها نیز با وجود این که ثبت ملی شده اما چون 
اســتفاده ای از آن نمی شود در حال مرگ است و چندی 

قبل حتی آتش گرفت و بخشی از آن تخریب شد.
گفته می شــد آتش ســوزی عمدی بوده اســت و برای 

پیگیری قضایی نیز اقدام شده است.
از دیگر بناهایی که تخریب شد مسجد جامع و حمام سراب 
بجنورد بود که این بناها نیز ثبت ملی نشده بود اما دارای 
قدمت و هویت بــود و مردم از این دو بنا خاطرات زیادی 

داشتند.  
امــا چرا این بناهــای قدیمی  با وجود داشــتن قدمت و 
ارزشــمند بودن در فهرست میراث ملی ثبت نمی شوند و 

مالکان کمر تخریب آن ها را بسته اند.
قوانین دست و پا گیر

مالک یکی از این منازل بسیار قدیمی می گوید: در مورد 
ثبت این خانه با ما صحبت شده  اما در حالی که میراث با 
قیمت کارشناسی که بسیار کمتر از قیمت واقعی آن است 
قیمــت گذاری می کند و خود نیز نمی تواند آن را بخرد و 
باید سال ها منتظر تعیین تکلیف آن باشیم دلیلی برای ثبت 

ملی خانه وجود ندارد.
وی که مایل به ذکر نام خود در این گزارش نیســت می 
افزاید: عرصه این بنا هزار متر مســاحت دارد و قیمت آن 
به نرخ روز ۲5 میلیارد تومان اســت  و به علت علاقه ای 
که به منزل پدری دارم حتی حاضرم با قیمتی کمتر از این 
نیز آن را به میراث فرهنگی خراسان شمالی واگذار کنم تا 

حفظ شود اما پولی برای خرید آن نیست.
وی خاطرنشــان می کند: دیگر افراد خانوده نیز راضی به 
این نمی شوند که چند سال منتظر بمانند تا آیا پولی دست 
آن هــا را بگیرد یا نه و ســاز و کار و مشــوقی هم برای 
مالکان این بناها فراهم نمی شود و به همین دلیل راضی 

به واگذاری نیستند.
افزایش قیمت خانه و زمین 

یک کارشــناس میراث فرهنگی در این مورد می گوید: 

قوانین این بخش تاثیرگذار نیســت و با توجه به این امر 
مالکان نیز تمایلی برای ثبت بناهای ارزشمند خود ندارند.

احسان همتی می افزاید: اگر بنایی در فهرست میراث ملی 
ثبت شــود حق انتفاع و خرید و فروش و هر گونه تغییر از 
مالک سلب می شود و در این ملک هر اقدامی باید با مجوز  
میراث فرهنگی انجام شــود و این امر انگیزه های مردم 
برای ثبت املاک قدیمی و تاریخی خود را در فهرست ملی 

میراث از بین می برد.
 وی با بیان این که قوانین این بخش نیازمند بازنگری است 
می گوید: منطق ایجاب می کند با تغییر قوانین ضعیفی که 
در این حوزه وجود دارد، برخورداری از یک خانه تاریخی به 
مزیتی برای صاحبانش بدل شود و در هنگام خرید چنین 
خانه هایی از ســوی سازمان میراث فرهنگی، درصد قابل 
ملاحظــه ای بیش از قیمت بناهای پیرامون برای بناهای 
تاریخی پرداخت  و همین رویکرد باعث شود صاحبان چنین 
بناهایی، خود در پی معرفی و ثبت خانه هایشان در میراث 

فرهنگی باشند، نه اینکه از این امر بگریزند.
ارزشمندی بناهای تاریخی

همتی خاطرنشــان می کند: مثــلا در قیمت گذاری این 
بناها، به هر حال یک بنای تاریخی ارزشمند است و نباید 
قیمت کارشناســی بناهای تاریخــی گاه حتی پایین تر از 
قیمت تعیین شــده توسط بنگاه مسکن )قیمت خانه های 
کلنگی( در نظر گرفته شود  همچنین انتظار می رود خانه ها 
و بناهای تاریخی پس از ثبت خریداری شــوند و میراث 
فرهنگی بلافاصله پس از ثبت اثر اقدام به خریداری بنا از 

صاحب ملک کند.
وی مــی افزاید: امــا این طور نیســت و معمولا  میراث 
فرهنگی به واسطه کسر بودجه معمول، توان خریداری این 
خانه ها را ندارد و مالکان باید مدت ها منتظر باشند تا پولی 
دستشان را بگیرد و به این شکل مردم متضرر می شوند و 
تا زمانی که رویکرد تشویقی در پیش گرفته نشود مالکان 
خانه های تاریخی شان را با شتاب بالا تخریب می کنند تا 

مهر میراث ملی بر آن ها نخورد.
همتــی می گوید: بایــد بپذیریم که با ســازوکار کنونی، 
چشــم انداز روشــنی در این بخش نیست و روند تخریب 
پنهانی بناهای تاریخی متوقف نخواهد شد و باید راهکار 

دیگری در پبش گرفته شود.
تسهیلات به دارندگان خانه های قدیمی و تاریخی

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
خراســان شمالی نیز در این مورد می گوید: بهره برداران، 
مالکان قانونی خانه های قدیمی که واجد ثبت در فهرست 
آثار ملی کشــور هستند یا ثبت شــده اند می توانند برای 

مرمت وتعمیر بناهای خود تسهیلات دریافت کنند.
علی مســتوفیان با بیان این که ایــن مالکان در صورت 
ثبت ملکشان در فهرست میراث ملی باز هم حق خرید و 

فروش دارند می افزاید: از دیگر سو، این افراد می توانند با 
مشارکت میراث و تبدیل بنا به اقامتگاه هتل و رستوران از 
تسهیلات و مشارکت میراث بهره ممند شوند و هم چنین 
ی می توانند از مالیــات و عوارض معافند و علاوه بر آن 

می توانند برای مشارکت خود تسهیلات دریافت کننند.
وی می گوید: هدف از انجــام این کار حفظ و نگهداری 
الگوهای معماری ســنتی ایرانی و اســلامی است؛ بدون 
اینکه خللی در مالکیت آنها ایجاد شود و بدین منظور دولت 
ردیف اعتباری تحت عنوان ردیف برنامه های مشارکتی 
پیش بینی کرده است که  در مرمت و ساماندهی و حفظ 
خانه های قدیمی به مالکان کمک می کند و مالکان می 
توانند بعد از مرمــت آن خانه قدیمی در داخل آن زندگی 

کرده یا به واحدهای اقامتی تبدیل کنند.
وی خاطرنشان می کند:  مالکان این خانه ها می دانند که 
این منازل واجد ثبت ملی هســتند اما در این مورد اقدامی 
انجام نمــی دهند و به دلیل افزایش قیمت ملک و زمین 
در چند سال گذشــته ترجیح می دهند آن ها را تخریب 

کنند یا بفروشند.
هویت و شناسنامه

مستوفیان با بیان اینکه این منازل بیانگر هویت مستقل و 
در واقع شناسنامه استان هستند  می افزاید: روح زندگی با 
احیای این منازل و اســتفاده از آن ها جریان خواهد یافت 
و برای در اختیــار گرفتن و احیای ایــن منازل در قالب 
های مختلف مانند موزه اقدام کرده ایم اما مالکان بخش 
خصوصی ترجیح می دهند منازل ثبت ملی نشود اگر چه  
برخــی از این خانه ها مانند خانه بانک ملی که ثبت ملی 
شــده در اختیار اداره ها و دستگاه های مختلف است که 
انتظار داریم این دستگاه ها برای ایجاد موزه در این منازل 

قدیمی با ما همکاری کنند.  
مستوفیان با اشاره  به ›خانه یحیی بیک در روستای زیارت 
شیروان می گوید:  چند سال قبل این اثر تاریخی به طور 
کامل مرمت و مجوز تبدیل آن به اقامتگاه بوم گردی نیز 

صادر شد.
وی بــا تاکید براین که با اجرای ایــن کار هیچ خللی در 
مالکیت افراد و ملکشــان ایجاد نمی کند، خاطرنشــان 
می کند: مردم اغلــب از اینکه اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی در این ملک ها هزینه کند و 
مالکیت آنها دچار فقدان شــود، واهمه دارند اما این گونه 

نیست، شهروندان به این اداره کل اعتماد داشته باشند.
وی از شناســایی 100 خانه قدیمی در طی یک پژِوهش 
دانشگاهی که قابلیت ثبت ملی دارند خبر می دهد و می 
گوید:  این خانه ها در روســتای طبر، خراشای شهرستان 
جاجرم،   شهرســتان های شــیروان، بجنورد و اسفراین 
شناسایی شده اند و هم چنین قدمت بیشتر این خانه های 

قدیمی در استان مربوط  به دوره پهلوی و قاجار است.

مدیر کل بیمه سلامت خراسان رضوی گفت: 
۴1 درصد از جمعیت زیر پوشش این اداره کل 
شامل افزون بر یک میلیون و 500 هزار نفر در 

شهر مشهد ساکن هستند.

دکتر علیرضا رمزی روز شــنبه در گفت و گو 
با خبرنــگار ایرنا افــزود: 5۹ درصد از خدمات 
گیرندگان زیر پوشش بیمه سلامت در خراسان 
رضوی در ســایر شهرستانهای استان سکونت 

دارند.
وی با اشاره به اینکه سازمان بیمه سلامت از سال 13۷3 با هدف پوشش درمانی سراسری آحاد جامعه تاسیس 
شــده است، گفت:  در حال حاضر ســه میلیون و ۷۲3 هزار و ۴58 نفر در استان خراسان رضوی در قالب پنج 
صندوق خدمات بیمه ای شامل روستاییان، سلامت همگانی، کارکنان دولت، سایر اقشار و صندوق ایرانیان زیر 

پوشش بیمه سلامت قرار دارند.
وی ادامه داد: یک میلیون و 8۲۲ هزار و ۷0۲ نفر از این تعداد در قالب صندوق بیمه سلامت روستاییان و عشایر 
و یک میلیون و 30۲ هزار و ۴۷۹ نفر در قالب صندوق بیمه سلامت همگانی زیر پوشش بیمه سلامت خراسان 
رضوی قرار دارند و بقیه در قالب صندوق کارکنان دولت، صندوق ســایر اقشار و صندوق بیمه ایرانیان خدمات 
دریافت می کنند.مدیر کل بیمه سلامت خراسان رضوی اظهار کرد: این نهاد دارای یک اداره کل بیمه سلامت در 
مشهد و 13 اداره بیمه سلامت در شهرستانهای نیشابور، سبزوار، کاشمر، تایباد، فریمان، سرخس، خواف، قوچان، 

درگز، تربت جام، تربت حیدریه، چناران و گناباد است.
دکتر رمزی گفت: هم اکنون حدود ۲0 هزار نفر از اتباع خارجی در این استان، که بیشتر افغانستانی هستند، زیر 
پوشش خدمات بیمه سلامت قرار دارند که درقالب سه دسته آسیب پذیر، غیرآسیب پذیر و خاص خدمات دریافت 

می کنند که افراد آسیب پذیر و خاص به صورت رایگان زیر پوشش قرار دارند.
وی ادامــه داد: قــرارداد بیمه درمان اتباع و مهاجران خارجی طبق توافقات صورت گرفته بین وزارت کشــور، 
کمیساریای عالی پناهندگان و بیمه سلامت ایران برای پناهندگان افغانستانی و عراقی از آذرماه سال 13۹۴ در 

خراسان رضوی اجرایی شده و همچنان ادامه دارد.
مدیر کل بیمه سلامت خراسان رضوی گفت: بیمه سلامت در بخش های دولتی و خصوصی طرف قرارداد، به 

همه بیمه شدگان تحت پوشش خود خدمات درمانی شامل خدمات سرپایی و بستری ارائه می دهد.
5۷ درصد از جمعیت ۶ میلیون و 8۷0 هزار نفری استان خراسان رضوی زیر پوشش بیمه سلامت قرار دارند.

با توجه به اثرات سوء آنتی بیوتیک فلورفنیکول برای 
و  علوم  پژوهشی  موسسه  محققان  همت  به  انسان، 
صنایع غذایی، تشخیص و اندازه گیری آن در شیر با 

استفاده از حسگرهای نوری میسر گردید.
و  علوم  پژوهشی  موسسه  عمومی  روابط  گزارش  به 
صنایع غذایی، رئیس این موسسه با اعلام این خبر افزود: 
استفاده وسیع از آنتی بیوتیک ها برای جلوگیری و درمان 
بیماری ها در دام ها سبب شده تا کاهش خطر باقی 
مانده آن ها در مواد غذایی اهمیت ویژه ای داشته باشد.

انتقال بقایای آنتی  ادامه داد:  »دکتر قدیر رجب زاده« 
بیوتیک ها به سایر محصولات طی فرآیند تولید و همچنین پایداری آنها در شرایط متداول پخت مواد غذایی باعث 

مقاومت میکروارگانیسم ها به آنتی بیوتیک ها، واکنش های آلرژیک در افراد خاص و تغییر فلور روده می شود.
وی افزود: فلورفنیکول به عنوان یک داروی مهم در کنترل عفونت های تنفسی در گاو شناخته می شود. در اتحادیه اروپا 
حداکثر مقدار باقی مانده مجاز برای فلورفنیکول، 100 نانوگرم بر گرم در بافت های عضلانی، ۲00 میکروگرم بر کیلوگرم 
در پوست و بافت چربی، ۷50 میکروگرم بر کیلوگرم در کلیه ها و ۲500 میکروگرم بر کیلوگرم در کبد تعیین شده است. 
با توجه به مقادیر مجاز برای باقی مانده آنتی بیوتیک ها در مواد غذایی، ضروری است تا دوره های توقف مناسب پس از 
تزریق دارو اعمال گردد تا سطوح باقی مانده دارو در فرآورده دامی مورد نظر به کمتر از مقدار مجاز برسد. از سوی دیگر 
متاسفانه استفاده از دوزهای غیرمجاز و رعایت نکردن دوره توقف، خطر باقی ماندن ترکیبات دارویی در محصولات دامی 
را افزایش می دهد.در ادامه »دکتر مسلم جهانی« مجری این طرح پژوهشی گفت: ساده ترین روش برای شناسایی آنتی 
بیوتیک ها در شیر استفاده از کیت های تشخیصی است که روش های کیفی محسوب می شوند. برای اندازه گیری کمّی 
لازم است تا از روش های دستگاهی همانند تکنیک های کروماتوگرافی استفاده شود که روش های زمان بر و گران 
قیمت هستند.وی درخصوص نتایج این طرح پژوهشی- کاربردی گفت: در این پژوهش یک حسگر جدید برای اندازه 
گیری فلورفنیکول در نمونه های شیر ارائه شده است. برای ساخت این حسگر از نقاط کربنی )Carbon dot( استفاده شده 
که ویژگی آنها نشر فلورسانس قوی و پایدار است. همچنین برای بهبود عملکرد انتخابی حسگر، سطح نانوذرات کربنی 
با لایه ای از پلیمر قالب گیری شده مولکولی اصلاح شده، که سبب می شود مولکول فلورفنیکول به صورت انتخابی در 
سطح نانوذرات جذب شده و به این ترتیب از مزاحمت سایر گونه ها کاسته شده است.وی افزود: حسگر طراحی شده یک 
حسگر نوری است که در آن طی برهمکنش نانومواد کربنی با مولکول هدف )فلورفنیکول(، خاموشی فلورسانس رخ می 
دهد. در شرایط بهینه، کاهش خطی در شدت فلورسانس ذرات کربنی در محدوده غلظتی 150-3 میکرومولار فلورفنیکول 

مشاهده می شود و حدتشخیص روش پیشنهادی 1/1 میکرومولار می باشد.
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تست دوپینگ دو ملی پوش کوراش مثبت 
اعلام شد

نتایج تســت های انجام شده از اعضای تیم ملی کوراش نشان می دهد دو عضو این تیم با 
تست مثبت مواجه شده اند. یک ملی پوش هم حاضر به دادن تست نشد.

 اواخر فروردین ماه ســال 1۴01 افســران مبارزه با دوپینگ به صورت سرزده در اردوی تیم 
ملی کوراش حضور پیدا کرده و قصد داشــتند از ملی پوشان حاضر در رقابتهای انتخابی تیم 
ملی کوراش تســت دوپینگ بگیرند. با گذشت یک ماه، تســت دوپینگ دو کوراش کار در 

سنگین وزن مثبت اعلام شده است.
ضمن اینکه گفته می شــود یکی از ملی پوشان ســابق جودو که در این اردو حضور داشت، 

حاضر به دادن تست دوپینگ نشد و اردو را ترک کرده بود.
رقابتهای انتخابی تیم ملی کوراش به منظور حضور در بازی های آسیایی هانگژو برگزار شد. 

رقابتهای که از سوی شورای المپیک آسیا یکسال به تعویق افتاد.

یحیی دو خارجی پرسپولیس را خط می زند؟
به نظر می رســد یحیی گل محمدی قصد دارد نام دو بازیکن خارجی تیمش را در لیست مازاد 

قرار بدهد.
به گزارش »ورزش ســه«، پرسپولیس در حالی به استقبال دو بازی پایانی خود در لیگ برتر 
می رود که از ظاهر امر مشــخص اســت که سرخ پوشان پنجره تابســتانیِ شلوغی را تجربه 

می کنند و علاوه بر فهرست ورودی پرتعداد، لیست مازاد متراکمی را هم خواهند داشت.
یکی از علامت ســوال های مهم پرســپولیس برای لیگ بیست و یکم، فهرست خارجی های 
این تیم اســت. طبق قانون 3 بازیکن خارجی به همراه یک بازیکن خارجی آسیایی می توانند 
در فهرســت لیگ برتری هر تیم قرار بگیرند که برای پرســپولیس وحدت حنانوف، منوچهر 
صفروف و شرزود تمیروف این نفرات هستند.نکته مثبت درباره آنها این است که برای فصل 
جدید هیچ یک در لیســت بزرگســالان قرار نخواهند گرفت و حتی شــرزود تمیروف نیز به 
فهرست زیر ۲5 سال می رود اما حتی همین موضوع هم باعث نشده تا حضورشان برای فصل 
جدید قطعی باشــد.باتوجه به عملکرد نه چندان مثبت این سه بازیکن و به خصوص عملکرد 
ضعیف تمیروف و صفروف، به نظر می رسد که یحیی گل محمدی تمایل دارد تا به جای آنها 
بازیکنان خارجی از خارج آســیا جذب کند.اگرچه باتوجه به قرارداد یک ســاله تمیروف و دو 
ساله تاجیک ها، جدایی آنها با جرایمی برای پرسپولیس همراه است اما یحیی ترجیح می دهد 
بازیکنانی باکیفیت بهتر را به خدمت بگیرد.پرســپولیس در خط حمله علاوه بر تمیروف، حامد 
پاکدل، مهدی عبدی و عیسی آل کثیر را هم دارد و نکته جالب اینکه ممکن است برای فصل 

جدید با تغییر 100 درصدی در این پست به میدان برود.

جشن قهرمانی استقلال با حضور ۶۳ هزار تماشاگر
دیدار استقلال و نفت مسجدسلیمان با حضور ۶3 هزار تماشاگر برگزار خواهد شد.

به گزارش »ورزش ســه«، مســئولان باشگاه اســتقلال از مدتی قبل نامه نگاری هایی را با 
فدراسیون فوتبال و همچنین وزارت بهداشت و کشور داشتند تا در صورت امکان بتوانند برای 
مسابقه آخر خود در لیگ برتر از تمام ظرفیت ورزشگاه آزادی استفاده کنند.بعد از بررسی های 
صورت گرفته حالا مجوز فروش ۶3 هزار بلیت صادر شــده اســت.  باشگاه استقلال در این 
خصــوص اعلام کرده که بعد از رایزنی های متعدد مجــوز فروش ۶3 هزار بلیت به آنها داده 

شده است.

کارشناس حقوقی فوتبال:

 بیشتر از 10 میلیون دلار می توانیم از کانادا بگیریم
کارشناس حقوقی فوتبال گفت: با توجه به اینکه 
 10 می توانیم  زده،  معنوی  خسارت  ما  به  کانادا 

میلیون دلار هم از این کشور غرامت بگیریم.
درباره  نصیرزاده  هوشنگ  فارس،  گزارش  به 
کانادا  با  بازی  لغو  از  پس  فدراسیون  آیا  اینکه 
این کشور غرامت  فوتبال  از فدراسیون  می تواند 
دلیل  به  کانادا  انتخاب  داشت:  اظهار  بگیرد، 
بوده  کانادا  به  کشور  این  فوتبال  بودن  نزدیک 
است. فدراسیون فوتبال و کادر فنی قصد داشتند 
یک  هم  آن  از  پس  و  کنند  شبیه سازی  که 
و  جسته  بدهند.  انجام  اکوادور  با  دوستانه  دیدار 
مابین  فی  قرارداد  در  که  هستم  مطلع  گریخته 
از فسخ  ناشی  بند فسخ و غرامت  دو فدراسیون 
را          قرارداد  این  طرفین  از  یکی  اگر  دارد.  وجود 
بپردازد. غرامت  اقدام  این  برای  باید  کند،  فسخ 

این  قرارداد  این  امتیازهای  از  یکی  افزود:  وی 
است که برای فسخ عدد پیش بینی نشده است. 
اتفاق  مرحله ای  چه  در  فسخ  این  نیست  معلوم 
را          قرارداد  این  ما  فوتبال  فدراسیون  و  می افتد 
فسخ نکرده و این فسخ از طرف کانادایی ها انجام 
شده، این موضوع تا حدودی ممکن است به سود 
ما باشد. به همین دلیل فدراسیون فوتبال ایران 
انجام داده است.  از متغیری بوده که کانادا  تابع 
دلیل  به  آمده  کانادا  فدراسیون  ارسالی  نامه  در 

این  و  کردم  فسخ  را          قرارداد  سیاسی  جغرافیای 
موضوع را         به بازیکنانشان ربط دادند که البته آنها 
کنیم.وی  بازی  ایران  با  داشتیم  دوست  گفته اند 
خاطرنشان کرد: یکی از خوبی های قرارداد مبلغ 
نبودن در آن است. تصور می کنم خسارت مادی 
لحاظ می شود، خسارت مادی یعنی هزینه ویزا، 
بود  قرار  که  دلاری  هزار   ۴00 و  هواپیما  بلیت 
روی  بدهد.  ما  به  بازی  برای  فوتبال  فدراسیون 
این موضوع زوم می کنند در حالی که در حقوق 
مهم تر  خیلی  معنوی  خسارت  بخش  بین الملل 
است، زیرا ایران یک فیفادی را         از دست می دهد، 
 بازی دوم که با اکوادور قرار بود برگزار شود را         از 
دست داد. آثار تبعات سوء مدیریتی که نزد افکار 
عمومی مطرح شده است، هم جزو موارد حقوقی 
است و در حقوق بین الملل از لحاظ دلاری قابل 
مطالبه است. این پرونده در دادگاه CAS مطرح 
می شود و عزیزانی که می گویند به فیفا شکایت 
بخش  در  زیرا  است.  اشتباه  حرفشان  می کنیم 
قرارداد  باید  نوشته اند  قرارداد  در  اختلاف  حل 
در دادگاه حکمیت در لوزان مطرح شود.  در آن 
دادگاه ایران می تواند مبالغ بالا را         مطرح کند زیرا 
ندارد.نصیرزاده  قیمت  برچسب  معنوی  خسارات 
در مورد ادعای معاون وزیر ورزش مبنی بر اینکه 
میلیون   10 تا  می تواند  حتی  فوتبال  فدراسیون 

که  مبلغی  گفت:  بگیرد،  غرامت  کانادا  از  دلار 
نزدیک تر  حقیقت  به  گفته  ورزش  وزیر  معاون 
است زیرا خسارت معنوی برچسب ندارد و حتی 
می توانیم مبلغی بیش از این را         بگوییم. می توان 
گفت آثار و تبعات این فسخ قرارداد به فدراسیون 
است،  شده  منتقل  مردم  و  ملی  تیم  فوتبال، 
می توان تقاضای غرامت معنوی کرد. برای این 
که  دارد  وجود  زیادی  متعدد  نمونه های  موضوع 
مطرح  لاهه  دادگاه  و  ورزش  داوری  دادگاه  در 
شده است. احتمال اینکه این ادعا را از ما بپذیرند 
می تواند  فوتبال  فدراسیون  است.  زیاد  خیلی 
کند.وی  مطرح  خسارت  جبران  برای  بالا  مبالغ 
دارد.  قرارداد بخش محرمانگی  این  اضافه کرد: 
نمی توانیم پس از فسخ قرارداد آن را         منتشر کنیم 
زیرا قرارداد محرمانه است و تا روز پایانی بررسی 
بماند.  محرمانه  ورزش  داوری  دیوان  در  قرارداد 
باید اصل محرمانگی  اکنون دعوا شروع شده و 
کانادایی ها  از  که  هم  مصاحبه ای  کرد.  حفظ  را         
می آید می گویند قرارداد محرمانه است و درباره 
دوستان  اگر  حتی  نمی کنیم.  صحبتی  هیچ  آن 
نکنند  منتشر  را          آن  دارند  دسترسی  قرارداد  به 
را          حقوقی  پیگیری  بتواند  فوتبال  فدراسیون  تا 
انجام دهد.کارشناس حقوقی فوتبال در خصوص 
قدرت  اندازه  این  تا  فوتبال  فدراسیون  آیا  اینکه 

زیرا  بگیرد،  را  شده  مطرح  مبالغ  بتواند  که  دارد 
در هیچ یک از پرونده های قبلی برنده نبوده ایم،  
مثال می زنید در  پرونده هایی که  از  داد:  توضیح 
مورد باشگاه ها است و شکایاتی که علیه باشگاه 
و  مطرح  ورزش  داوری  دیوان  و  فیفا  در  ایرانی 
منجر به نتیجه شده است، به دلیل طلبکار بودن 
مربی یا بازیکن بوده، نباید تصور کنید که خیلی 
از پرونده ها را         باخته ایم. به بازیکن و مربی پول 
مطرح  دادگاه  در  را          خود  شکایت  او  و  نداده ایم 
شکایت  طریق  از  مربی  یا  بازیکن  است.  کرده 
خواسته اند پولشان را         بگیرند این به معنای باختن 
پرونده نیست.نصیرزاده در خصوص اینکه آنتونی 
استوکس پس از دریافت مطالباتش باشگاه های 
این  داد:  توضیح  فیفا محکوم کرد،  در  را          ایرانی 
گونه نیست. در مورد قرارداد استوکس اشتباهاتی 
دادیم،  انجام  هواپیمایش  بلیت  نفرستادن  مثل 
وجود  پرونده  این  در  دیگر  مسائل  از  خیلی 
داشت که جای پرداختن به آنها اینجا نیست.وی 
ابعاد  بررسی  برای  امروز  آیا  اینکه  خصوص  در 
حقوقی قرارداد بازی ایران و کانادا در فدراسیون 
از  یکی  خیر،  گفت:  بود،  شده  حاضر  فوتبال 
دوستان من از قطر به ایران آمده بود و قرار بود او 
را         به فدراسیون فوتبال معرفی کنم. او گفته کمپ 
بزرگی در دوحه دارم که می توانم این کمپ را در 

جام  در  ایرانی  طرفداران  از  زیادی  تعداد  اختیار 
جهانی قرار بدهم. من هم او را         به صادق درودگر 
معرفی کردم، صحبتی هم با حراست فدراسیون 
فوتبال داشتم.کارشناس حقوقی فوتبال در مورد 
اینکه آیا پس از طرح غرامت از کانادا می توانیم 
و  کانادا  از  از شکایت  به تحریم ها پس  توجه  با 
فوتبال می توانیم  فدراسیون  به سود  رأی  صدور 
پول خود را         از کانادایی ها بگیریم، توضیح داد: با 
اینکه سرنوشت مذاکراتی که در حوزه  به  توجه 
اما  است،  نامشخص  می دهیم  انجام  سیاسی 
احقاق حق  ورزش  داوری  دیوان  در  می خواهیم 
کانادا  از  غرامت  عنوان  به  را          خود  پول  و  کنیم 
دریافت  پولی  نتوانیم  فعلا  دارد  امکان  بگیریم. 
کنیم، زیرا در عرف بین المللی پول را         به حساب 
جایی می ریزند که به اسم طرف وجود دارد.وی 
در خصوص اظهارات روز گذشته صفی اله فغانپور 
به من می گفتند می توانستم  اگر  اینکه  بر  مبنی 
نگیرد،  شکل  داستان هایی  چنین  تا  کنم  کمک 
نیستم. فغانپور  صحبت های  جریان  در  گفت: 

دیجیتال  ارز  طریق  از  می توان  اینکه  مورد  در 
می توان از کانادا پول گرفت، گفت: ارز دیجیتال 
در فیفا به رسمیت شناخته نشده و تاکنون سابقه 
نداشته که این نهاد و AFC از این طریق پولی 

را         پرداخت کنند.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای  فاقد سند رســمی . برابر رای شماره 1۴01۶030۶0۲10000۹۷ هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی  حوزه ثبت ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید احمد 
عبداللهیان فرزند ســید عبداله به شماره شناســنامه۴3  صادره از مرکزی درششدانگ یک 
قطعه زمین مزروعی به مســاحت ۷858 متر مربع قســمتی ازپلاک  ۲1۷ فرعی از 8  اصلی 
واقع دربخش ۴ حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک رسمی آقای سید علی تقدیسی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد./ ن. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/۲/۲۴. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1۴01/3/8
غلامرضا گنج بخش-رئیس اداره ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴01۶030۶۲۷1000153 هیات  موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زهرا دل 
غمین فرزند محمد در ششدانگ اعیان  یک منزل  به مساحت 5۴ متر مربع قسمتی از پلاک  
۶8  اصلی بخش ۹ واقع در طبرســی شمالی 30 مزینانی 18 پلاک ۲3 اعیان متعلق به خود 
متقاضی ، عرصــه متعلق به موقوفه ظهیر الدوله محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت 
به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد. م.الف۶83 تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/3/8. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/3/۲3
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/5آگهی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبت 
باخرز

نظر به دســتورمواد1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت  اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب 13۹0/۹/۲0  املاک متقاضیان که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر 
در بخش 1۴ باخرز واحد ثبتی شهرستان باخرز مورد رسیدگی وتصرفات مالکانه و بلامعارض 
آن محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شــرح ذیل آگهی میگردد :  آقای 
عبداله فروردین به شناسنامه شماره 18 کد ملی 0۷۴۹۶8۴8۹5 صادره تایباد فرزند محمد در 
ششــدانگ یکباب منزل به مساحت 180/۲0 متر مربع پلاک شماره  1۴۶۹ فرعی از  1۲5  
اصلی واقع در خراســان رضوی  بخش 1۴ باخزر حوزه ثبت ملک باخرز  از محل قسمتی از 
مالکیت  مشاعی متقاضی و قسمتی از پلاک کلاسه 3۹-1۴00 . لذا به موجب ماده 3 قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی و ماده 13 آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه کثیرالانتشار  منتشر تا در 
صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی  تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره  تسلیم و رسید اخذ نمایند . معترضین باید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نمایند و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند  اداره ثبت 
مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/۲/۲۴. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/3/8
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک باخرز- هادی رضائی

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره  1۴01۶030۶۲۷1000۲۴1 
هیات   اول موضــوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی  آقای محمد اســتیری فرزند محمدتقی در ششــدانگ  اعیان یک 
باب  منزل به مســاحت  ۶۶ متر مربع قســمتی از پلاک 35۶1  فرعی از 1۲  اصلی 
بخش ۹  واقع در مجلســی ۲8 کوچه شــهید نجفی ۴ پلاک ۲0  اعیان متعلق به خود 
متقاضی و عرصه موقوفه آستان قدس رضوی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خــود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف۶۷۷ تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/3/8. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/3/۲3
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴01۶030۶۲۷1000۴۴0  
هیات   اول موضــوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم سوگند مرادی فرزند مجتبی در ششدانگ یکباب  ساختمان به 
مساحت  ۷۲ متر مربع قسمتی از پلاک ۶8  اصلی بخش ۹  واقع در خیابان پنج تن ۶۲ 
ســمت راست قطعه سوم خریداری از مالک رسمی  آقای فریدون بینش محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد. م.الف ۶۷۹ تاریخ انتشار نوبت 

اول: 1۴01/3/8. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/3/۲3
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  511/6هیات 
رسمی)3/7(

آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامه قانــون تعییــن تکلیف 
وضعیــت ثبتــی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 1( برابر رای شــماره         
1۴01۶030۶00500۲3۶۷ هیــات اول  موضوع قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای  محمد جواد جی افرام فرزند  محمد حســن  
بشماره شناسنامه  ۹3۹     صادره از نیشابور  در یک باب ساختمان  به مساحت 1۲۲/۹ 
متــر مربع پلاک ۲01 فرعی از 5۲ اصلی واقع در اراضی زین آباد بخش 1۲ نیشــابور 
خریداری از مالک رســمی آقای  احمد رســتمیان   محرز گردیده است .۲( برابر رای 
شــماره  1۴01۶030۶00500۲10۷ هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم صغری فخریان  فرزند غلامرضا   
بشــماره شناسنامه  ۶۶۴ صادره از نیشابور در یک باب ساختمان  به مساحت 10۶/۲0 
متر مربع پلاک ۶0 فرعی از۲30 اصلی واقع در اراضی  حاج کاظمی بخش ۲ نیشــابور 
خریداری از مالک رســمی آقای حســین سبزیان  محرز گردیده اســت 3( برابر رای 
شــماره  1۴01۶030۶00500۲10۶ هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
نیشــابور  تصرفات مالکانــه بلامعارض متقاضی آقای علیرضــا بلوکی   فرزند محمد 
علی   بشــماره شناسنامه  1۶۶ صادره از نیشــابور در یک باب ساختمان  به مساحت 

108/8۶ متــر مربع پلاک 58 فرعی از ۲۲۲ اصلی واقع در اراضی  ســمنده  بخش ۲ 
نیشــابور خریداری از مالک رسمی آقای محمد علی بهمدی   محرز گردیده است . ۴( 
برابر رای شــماره  1۴01۶030۶00500۲1۲3 هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضی آقای حبیب اله حصاری   فرزند 
محمد   بشــماره شناســنامه  ۲35 صادره از نیشابور در یک باب ساختمان  به مساحت 
1۹۲/1۴ متــر مربع پلاک 3 فرعی از 51  اصلی واقع در اراضی  کریم آباد  بخش 1۲ 
نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای غلام رضا  مخنکی محرز گردیده است 5( برابر 
رای شماره  1۴01۶030۶005000۹8 هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید محمد رضوی  فرزند سید زین 
العابدین   بشماره شناسنامه  ۲0۹1 صادره از نیشابور در یک باب ساختمان  به مساحت 
15۷1/80 متــر مربع پلاک 3۲8 فرعی از 1۶1 اصلی واقع در اراضی  قریه بار   بخش 
8 نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای سید ابراهیم رضوی  محرز گردیده است . ۶( 
برابر رای شــماره  1۴01۶030۶00500۲1۲۶ هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عقیل برزنونی   فرزند رجبعلی   
بشماره شناسنامه  10503۷1380 صادره از نیشابور در یک باب ساختمان  به مساحت 
1۴0/۶8 متــر مربع پلاک ۴۲ فرعی از 13 اصلی واقع در اراضی  گذر شــوری  بخش 
1۲ نیشابور خریداری از مالک رســمی آقای غلامرضا رستگار محرز گردیده است. ۷( 
برابر رای شــماره        1۴01۶030۶00500۲۴۲5و1۴01۶030۶00500۲۴۲1هیات 
اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
1(آقای حســین پهلوان  فرزند مصیب بشماره شناسنامه 101  صادره ازنیشابور ۲(خانم 
فاطمه ابوالفضلی فرزند احمد بشــماره شناسنامه ۲18  صادره ازنیشابور هرکدام نسبت 
به سه دانگ مشاع از ششــدانگ در یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۹8۷۹۷ متر 
مربع پلاک 11۹  اصلی واقع در اراضی میرسلیم بخش ۲ نیشابور خریداری از مالکیت 
مشــاعی متقاضیان محرز گردیده اســت لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شــود  در صورتی که اشخاص نسبت صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض ، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در 
صو.رتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شــد . تاریخ انتشــار نوبت اول  03/08 /1۴01 تاریخ انتشــار نوبت دوم   ۲3 / 

   1۴01/03
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴00۶030۶0۲10000۲۷ 
هیــات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند رســمی مســتقر در واحد ثبتی ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی  آقای ناصر بصیری فرزند حســین به شماره شناســنامه 110۴ صادره از 
کاشمر درششــدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۲50۶۲  متر مربع قسمتی ازپلاک 
1۷۲  اصلی واقع در بخش  ۴ حوزه ثبت ملک بردســکن  خریداری از مالک رسمی 
آقای عزیز اله  احدی از ورثه حسن باقری محرز گردیده است . لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد./ح . تاریخ انتشار نوبت اول: 

1۴01/۲/۲۴. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/3/8
غلامرضا گنج بخش-رئیس اداره ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/8هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی)2/31(

آگهــی موضوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئین نامــه قانون تعییــن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 1- برابر رای شماره 
1۴01۶030۶005000۷88 هیــات اول  موضــوع قانون تعییــن تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم سیمین سجادیان فرزند 
حسن بشماره شناسنامه 1۴00 صادره از نیشابور در یک باب ساختمان به مساحت 
1۴۹/38 متــر مربع پلاک ۹۷۴ فرعــی از ۲31 اصلی واقع  در اراضی مرتضی آباد  
بخش ۲ نیشــابور خریداری از مالک رســمی آقای حسن سجادیان  محرز گردیده 
اســت . ۲- برابر رای شماره 1۴01۶030۶005000۷۹۷ هیات اول  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک نیشــابور  تصرفــات مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم مریم 
بکائیان  فرزند محســن   بشــماره شناســنامه 518 صادره از نیشابور در یک باب 
ســاختمان به مســاحت 100/10 متر مربع پلاک ۲30 اصلی واقع در اراضی حاج 
کاظمی   بخش ۲ نیشــابور خریداری از مالک رسمی آقای صفر علی کندو  محرز 
گردیده است . 3- برابر رای شماره 1۴01۶030۶0050010۶8 هیات اول  موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم 
فاطمه بهادر  فرزند عبدالوهاب   بشــماره شناســنامه ۴1115 صادره از نیشابور در 
یک باب ســاختمان به مساحت 113/1۶ متر مربع پلاک 11۲ فرعی از ۲3۲ اصلی 
واقع در اراضی نجف آباد بخش ۲ نیشــابور خریداری از مالک رسمی خانم اشرف 
امیریانی   محرز گردیده اســت . ۴- برابر رای شماره 1۴01۶030۶005001۶۴۶ 
هیــات اول  موضوع قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی  آقای حمید شجاعیان  فرزند محمد  اسمعیل بشماره شناسنامه 
30180 صادره از نیشــابور در یک باب ساختمان به مساحت ۶۲۴ متر مربع پلاک 
۷۷ فرعی از 10۶ اصلی واقع در اراضی  چشــمه مراد  بخش 1۲ نیشابور خریداری 
از مالک رســمی خانم نصرت خانم پوســتچی محرز گردیده است . 5- برابر رای 
شماره 1۴01۶030۶005000۹5۹ هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای محمد مهدی قربانی   فرزند 
محمدناصر   بشــماره شناسنامه 110۴  صادره از نیشــابور در یک باب ساختمان 
به مســاحت ۲۷1/35 متر مربع پلاک 1۶۴ فرعــی از 100 اصلی واقع در اراضی 
کفدک   بخش 1۲ نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای محمد صادق اشتهادی 
محرز گردیده اســت . ۶- برابر رای شماره 1۴01۶030۶005000۹۶0 هیات اول  
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  
آقای محمد مهدی قربانی  فرزند محمدناصر  بشــماره شناسنامه 110۴ صادره از 
نیشــابور در یک باب ســاختمان به مســاحت ۴0/۷5 متر مربع پلاک 1۶۴ فرعی 
از 100 اصلــی واقــع در اراضی کفکدک   بخش 1۲ نیشــابور خریداری از مالک 
رســمی آقای محمد صادق اشــتهادی  محرز گردیده است . ۷- برابر رای شماره 
1۴01۶030۶005000۹5۷ هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای حامد عمارلو فرزند نعمت اله  
بشــماره شناسنامه ۲  صادره از نیشابور در یک باب ساختمان به مساحت 1۲۹/85 
متــر مربع پلاک ۶۷ فرعی از 11 اصلی واقــع در اراضی گذر چهارباغ  بخش 1۲ 
نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای خانم آمنه یگانگی  محرز گردیده است .لذا 
به منظور اطــلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود  در 
صورتی که اشخاص نسبت صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صو.رتی انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد .)11۴5(  تاریخ 

انتشار نوبت اول 1۴01/0۲/۲۴ تاریخ انتشار نوبت دوم 1۴01/03/08   
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
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این شب ها ماه سلامتی و برکت بالای سر ماست. زیر نور این ماه، مهر شما، 
دل کودکان محک رو روشن تر می کنه.

قهرما ن های کوچیکمون دلشون به عشق همیشگی شما قرصه تا دستاشون به 
این ماه بلند برسه.

آرزو می کنیم سال دیگه این موقع سلامتیشون برگشته باشه.
برای تأمین هزینه درمان و سلامتیشون، سهیم بشین!

وعده ما، زیر نور این ماه، برای سلامتی

ماه سلامتی، با مهر شما روشن تر می شه!

قارچی که جایگزین گوشت خواهد شد

اســتارت آپ »ATTA« مســتقر در اتریش می خواهد با ســاختن 
سیستم هایی ساده، هوشمند و مقرون به صرفه پرورش قارچ، قارچ ها 

را به یک جایگزین جدی گوشت تبدیل کند. 
به گزارش آی او، صنعت دامپروری مســئول 15 درصد از انتشــار 
گازهای گلخانه ای جهانی و 80 درصد از استفاده از زمین در جهان 
است. قارچ ها غنی از مواد مغذی هستند و می توانند حداقل جایگزین 
مقداری از مصرف گوشت شوند. در حال حاضر نیز تعداد کشاورزان و 
کارآفرینانی که مایل به پرورش قارچ هستند کم نیست. اما بسیاری 
از آنها از امکانات مناسبی بهره مند نیستند و برخی دیگر که امکانات 
مناســبی ندارند به فکر ساخت یک ساختار هوشمند هستند. این امر 
باعث شــد تا اســتارت آپ ATTA دانش خود را در مورد ساخت و 
ساز مکان مناســب پرورش گیاه ارتقا و یک سیستم هوشمند برای 
پرورش قارچ توسعه دهد. نخســتین نمونه اولیه در حال حاضر راه 
اندازی شــده و آنقدر ســاده است که هر ســوپرمارکتی می تواند از 
آن برای پرورش قارچ اســتفاده کند. در ادامه صحبت های یکی از 
 Sebastian(»بنیانگذاران این اســتارت آپ به نام »سباستین مدل
Modl( که خودش یک پرورش دهنده قارچ است را بازگو کرده ایم.

 نام ATTA از کجا آمده است؟
ATTA نام لاتین مورچه های برگ برُ است که بیش از 30 میلیون 
ســال اســت که آنها در ایجاد مزارع قارچ نقش مهمی دارند. آنها 
الگوهای بزرگ ما هســتند. این حشرات رژیم غذایی خود را در سیر 
تکاملی تغییر داده و به قارچ تبدیل کرده اند و آن را در لانه خود روی 
برگ های جمع آوری شــده پرورش می دهند. این رژیم غذایی بسیار 
سالم است و مورچه های ATTA در حال حاضر یکی از بزرگترین و 

قوی ترین کلونی مورچه ها هستند.
یک مرکز پرورش قارچ چگونه است؟

مرکز پرورش قارچ ما یک سیســتم ماژولار است و می تواند هم در 
ســالن های بزرگ و هم در فضای باز قرار گیرد. برای ایمن سازی 
عملیات برداشــت، ما یک پلتفرم نظــارت از راه دور را راه اندازی 
کرده ایم. ضروری است که این تسهیلات امکان تولید غیرمتمرکز را 
فراهم کند و نیاز به مســیرهای حمل و نقل طولانی را از بین ببرد. 

این موضوع همچنین انتقال آن به شــهرهای بزرگ را نیز آسان تر 
می ســازد. طراحی ماژولار)Modular design( یا مدولار بودن در 
طراحی، یک اصل در طراحی اســت که یک سیســتم را به قطعات 
کوچک تر به نام ماژول تقســیم می کند. ماژول ها می توانند به طور 
مســتقل ایجاد شوند، اصلاح شوند، جایگزین شوند یا با ماژول های 

دیگر یا بین سیستم های مختلف جابه جا شوند.
انگیزه شما چیست؟

قارچ ها جایگزین فوق العاده ای برای گوشــت هستند. ما قارچ های 
زیادی را آزمایش کردیم تا اینکه بهترین نوع آن را پیدا کردیم و آن 
قارچ Lion‹s Mane اســت. این قارچ دارای چندین خواص همانند 
گوشــت با انتشار دی اکسید کربن و مصرف منابع بسیار کمتر است. 
در آســیا، این قارچ یک غذای لذیذ در نظر گرفته می شــود و اغلب 
با گوشت مرغ یا خرچنگ مقایسه می شود. همچنین به عنوان یک 

تقویت کننده واقعی مغز نیز شناخته می شود.
 آینده شــرکت خــود را طی پنج ســال دیگر چگونه 

می بینید؟
دو هفته دیگر اولین برداشــت خود را خواهیم داشــت که آن را به 
رستوران ها و شــرکت های فرآوری خواهیم فروخت. اگر به عنوان 
یک تولیدکننده کار کنیم و جریان نقدی مثبت داشــته باشــیم، به 
ســرمایه گذاری در ساخت سیســتم ادامه خواهیم داد. در پنج سال 
آینده ما می خواهیم تجهیزات خود را در سراســر اروپا بفروشــیم تا 
افــراد زیادی را قادر به پرورش قــارچ به صورت حرفه ای و مقرون 
بــه صرفه کنیــم و علاوه بر آن رژیم غذایی خود را نیز ســالم تر و 

پایدارتر کنیم.
چه چیــزی نوآوری شــما را بهتر یا متفــاوت از بقیه 

می سازد؟
سیســتم ماژولار ما این مزیــت را دارد که مشــتریان می توانند با 
سیســتم های کوچک شــروع کنند و آنها را در سرمایه گذاری های 
افزایشی گسترش دهند. در عین حال، سیستم ما بسیار کارآمد است 
زیرا دما، رطوبت، دی اکســید کربن و نــور را می تواند کنترل کند و 

قارچ ها شرایط رشد ایده آلی در آن خواهند داشت.

 ساخت دستگاهی کاربردی 
 در ترمیم ریشه دندان

 توسط فناوران ایرانی 

محققان در یک شــرکت فناور توانستند نمونه دستگاه اندوموتور 
)دستگاه تخلیه ریشه دندان( را بسازند.

بــه گزارش یک صنــدوق پژوهش و فناوری در حوزه ســلامت، 
حمید بهزاد، مدیرعامل یک واحد فناور درباره دستگاه اندوروتاری 
)اندوموتور(گفت: این دســتگاه ابزاری جدید و پیشــرفته در ترمیم 
ریشــه دندان است و به منظور آماده ســازی کانال ریشه دندان از 
آن استفاده می شــود. در گذشته به منظور آماده سازی کانال ریشه 
دندان از فایل های دســتی یا دســتگاه های غیر اتوماتیک استفاده 
می شــد که عدم کنترل دندانپزشــک بر حرکات دستگاه، احتمال 
شکســتگی فایل داخل دندان را به همراه داشت اما با کمک این 
دســتگاه می توان ریشــه دندان را بدون هیچ نقصی تخلیه کرد.

مدیرعامل شــرکت ادامه داد: این دســتگاه مورد اســتفاده تقریبا 
تمامی متخصصین درمان ریشــه و حدود نیمی از دندان پزشکان 
عمومی اســت.وی در ارتباط با میزان برابری این محصول با سایر 
محصولات مشــابه بازار گفت: این محصول مطابق با نمونه های 
خارجی ساخته شده است و نمونه داخلی ندارد.بهزاد گفت: واردات 
این دســتگاه موجب خروج ســالانه حدود نیم میلیون دلار ارز از 
کشــور می شود که با تولید و توزیع این محصول در بازار می توانیم 
ضمن ایجاد اشــتغال پایدار، از خــروج این مقدار ارز نیز جلوگیری 
کنیم.وی گفــت: ما با حمایت صندوق پژوهــش و فناوری حوزه 
سلامت توانست از تسهیلات نمونه ســازی صندوق برای تکمیل 
محصول استفاده کند. این تسهیلات پس از عقد قرارداد با صندوق، 
در کمتر از یک روز کاری به حســاب شرکت واریز شد.حمیدرضا 
فرهادی، مدیرعامل صندوق پژوهــش و فناوری گفت: محصول 
این شرکت در حوزه دندانپزشکی و تحت عنوان اندوروتاری است؛ 
این محصول رقیب داخلی ندارد اما حدود ۲۴ شرکت خارجی از ۹ 
کشور تاکنون محصولات خود را در این بخش به بازار ایران عرضه 
کرده اند.فرهادی ادامه داد: پاکسازی کانال ریشه دندان با بالاترین 
کیفیت و کمترین زمان، کاهش چشم گیر احتمال بروز درد پس از 
درمان و همچنین سرعت در انجام درمان و کاربری ساده و آسان 

از مهم ترین مزایای این دستگاه است.

خبر

علمی

علمی

 اخیرا گروهی از محققان دانشــگاه »باث« انگلیس 
اظهار کرده اند شکر با کمک اشعه فرابنفش می تواند 
پلاستیک ها را تخریب پذیرتر کند. به گزارش ایسنا 
و به نقل از آی او، محققان این دانشگاه در بیانیه ای 
مطبوعاتی گفتند بســیاری از پلاستیک هایی که به 
عنوان زیست تخریب پذیر طبقه بندی 
می شــوند، فقط در شــرایط صنعتی 
قابــل تجزیه و تخریب هســتند، اما 
دانشمندان دانشگاه باث اکنون راهی 
برای تجزیــه پلاســتیک ها تنها با 
استفاده از نور فرابنفش پیدا کرده اند.

در نتیجه افزایش نگرانی عمومی در 
 )PLA(مورد ضایعات پلاستیکی، پلی لاکتیک اسید
که با استفاده از اسید لاکتیک حاصل از تخمیر قندها 
ایجاد می شود، اکنون به طور گسترده به عنوان یک 
جایگزین تجدیدپذیر و پایدار برای پلاســتیک های 
ایجاد شــده از محصولات نفت خــام از فنجان ها 

و کیســه های چای یکبار مصرف گرفته تا چاپ و 
بسته بندی سه بعدی استفاده می شود.این موارد اغلب 
به عنوان زیســت تخریب پذیرنامگذاری می شــود 
اما در محیط های طبیعی بــه عنوان مثال در خاک 
یا آب دریا، تجزیه پذیری محــدودی دارد و تنها در 
شرایط کمپوست صنعتی با دما و رطوبت بالا تجزیه 
می شود و در دســتگاه های کمپوست خانگی قابل 
تجزیه نیســت.اکنون دانشمندان مرکز فناوری های 
پایــدار و دایره ای)CSCT( در دانشــگاه باث راهی 
ابــداع کرده اند که می تواند این پلاســتیک ها را در 
محیط طبیعی تجزیه پذیرتر کرد. محققان دریافتند 
که می توانند تجزیه پذیری پلاســتیک را با ترکیب 
مقادیر مختلف مولکول قند در پلیمر تغییر دهند. آنها 
دریافتند که ترکیب سه درصد از واحدهای پلیمری 
قند در پلی لاکتیک اســید، به تخریب ۴0 درصدی 
پلاستیک ظرف شش ساعت پس از قرار گرفتن در 

معرض نور فرابنفش منجر می شود.

اســتارت آپ »لــون اســتار داتــا هلدینگ« 
تصمیم دارد مراکز داده ای روی ماه بســازد تا 
از داده هــای جهان پشــتیبانی کند.به گزارش 
اینترســتینگ انجینرینگ، ایــن اخبار در حالی 
منتشــر می شــود که چندی قبل در ماموریت 
»ترانســپورتر5« اســپیس ایکس، نخســتین 
ماهواره رمــزی جهان به نام Crypto1 به فضا 
پرتاب شــد و زمینه را بــرای تامین بلاکچین 
رمزنگاری شده در فضا فراهم کرد.

تمایل لون استار برای ذخیره داده 
ها منجر به مقایســه با آن با انبار 
جهانی دانه های Svalbard شده 
اســت. این انبار در حقیقت نوعی 
پوشــش بیمه برای انسان است تا 
از تنوع محصولات محافظت کند. 
اما اســتارت آپ مذکور تصمیــم دارد به جای 
محصولات کشاورزی از دانش انسانی محافظت 
کند و به جای ذخیره کردن آن در منطقه قطبی 
Svalbard ، آن را روی ســطح مــاه و احتمالا 
در لوله هایی ذخیره شــود کــه از گدازه های 

آتشفشانی روی سیاره شکل گرفته اند.

کریس اســتات بنیانگذار لون استار در این باره 
می گوید: داده ها مهمترین ارز تولید شده توسط 
انسان هستند. ما تقریبا برای انجام هر کاری به 
آن وابسته هستیم. از ســوی دیگر ذخیره داده 
ها در بیوســفر شــکننده زمین برای انسان ها 
اهمیت زیادی دارد. ماه که بزرگترین قمر زمین 
به حســاب می آید مکانی ایده آل برای ذخیره 
آینده است.این شــرکت ماه گذشته اعلام کرد 
قراردادهایی با شــرکت »اینیشیتیو ماشینز« که 
از سوی ناسا پشــتیبانی می شود، امضا کرده تا 
نمونه اولیه ســخت افزار و نرم افزار را همراه دو 
لندر ماه به فضا بفرستد. شرکت مذکور نخستین 
ماموریت لون اســتار به نــام IM-1 به ماه را با 
کمک لندرهای Nova-C در پایان سال جاری 

میلادی انجام می دهد. 
در IM-1 فقط نرم افزار آزمایش می شــود. اما 
لون اســتار در ماموریت IM-۲ نخستین نمونه 
سخت افزاری را به ماه می فرستد که در حقیقت 
یک ابزار ذخیره یــک کیلوگرمی حاوی حافظه 
1۶ترابایتی است. قرار است IM-۲ در سال آینده 

میلادی به فضا پرتاب شود.

تجزیه بهتر پلاستیک با کمک شکر

داده های زمینی روی ماه ذخیره می شوند!


